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Proračun občine 
za leto 1998 

i sprejet 
Na zadnji seji občinskega sveta je bil 
brez večjih zapletov sprejet proračun 
občine za letošnje leto (podrobnejše 

poročilo na straneh 3,4). 
P r e d s p r e j e t j e m z a k l j u č n e g a r a č u n a p a so se 
č l a n i s v e t a s e z n a n i l i s p o r o č i l o m n a d z o r n e g a 

o d b o r a o p o s l o v a n j u o b č i n e v l a n s k e m l e t u . N a 
d n e v n e m r e d u je b i l o t u d i p o r o č i l o p r e d s e d n i 

k a M e d o b č i n s k e g a s k l a d a z a r a z v o j m a l e g a 
g o s p o d a r s t v a o b č i n D o b r e p o l j e , G r o s u p l j e i n 

I v a n č n a G o r i c a . S v e t n i k i so se s e z n a n i l i z 
d o s e d a n j i m p o s l o v a n j e m i n n j e g o v i m p l a n o m 
z a l e t o š n j e le to . S k l a d je ž e o b j a v i l svoj t r e t j i 

h r a z p i s za p o s o j i l a . 

v e č n a s t r a n i 2 

sem ženam in materam čestitamo 
za materinski dan 
Velikonočni prazniki se naglo bližajo, Naš 
kraj pa bo spet z vami šele po njih. 
Do takrat vas lepo pozdravlja
mo in vam želimo 

VESELE IN 
BLAGOSLOVLJENE 
VELIKONOČNE PRAZNIKE! 

Uredništvo 

Naslednja številka Našega kraja bo izšla konec 

aprila. Prispevke sprejemamo do 12. v mesecu. 

VSEM OBČANKAM IN OBČANOM OBČINE DOBREPOLJE, POSEBNO TISTIM KI SO OSAMLJENI IN BOLNI, ŽELIM VESELO PRAZNOVANJE VELIKONOČNIH PRAZNIKOV 
Velika noč je praznik življenja, saj na ta dan 
praznujemo dan, ko je učlovečeni Bog v podobi 
Jezusa premagal smrt. Tudi mi smo ustvarjeni po 
božji podobi in sličnosti, kot telesno in duhovno 
bitje, zato se tega dneva veselimo. Premagana 
smrt nam je v teh hudih časih, ko je na pohodu 
"kultura smrti", pravi kažipot v življenje in 
upanje v prihodnost. Pridružimo se duhu veliko
nočne pesmi ki pravi: " Kristus je vstal, vstani-

mo tudi i mi 

vaš župan Anton Jakopič 

Iz vsebine: 
•» Proračun 
•> 0 kmetijstvu, razpisi 
•» Nagrajenci Civilne zaščite 
•* Pisani simboli cvetne nedelje 
•» Fotoreportaže s pustovanj 
•» Natečaj za turistični spominek 

občine 
•> Iz občnih zborov 
•o- Šport 



Proračun za leto 1998 
sprejet 
Na zadnji seji, bila je 25. februarja, sta bila brez večjih 
zapletov sprejeta dva pomembna občinska akta - zaključ
ni račun za prejšnje leto in proračun za letošnje leto. O 
slednjem podrobneje v posebnem prispevku. 

P O R O Č I L O N A D Z O R N E G A 
O D B O R A 

Člani sveta, ki so na prejšnji seji zadolžili 
nadzorni odbor za popolnejše poročilo, so 
bi l i tokrat z n j im zadovoljni . N a d z o r n i o d 
bor je pripravil nekaj ugotovitev, ki niso b i 
li zaključki o neposrednih kršitvah, pač pa 
so zahtevali določene pojasnitve občinske 
uprave (izplačevanje nadurnega in pogod
benega dela, plačilo obveznega zdravstvene
ga zavarovanja za nezaposlene v občini, iz
plačilo šolskega športa, itd.). Del odgovorov 
in pojasnil je bilo slišati že na tokratni seji, 
nekaj zadolžitev pa je občinski svet dal 
upravi do naslednje seje. 

D E L O M E D O B Č I N S K E G A 
S K L A D A Z A R A Z V O J M A L E G A 
G O S P O D A R S T V A 

Na sejo je bil vabljen tudi predsednik M e 
dobčinskega sklada za razvoj malega gospo
darstva občin Dobrepol je , Grosupl je in 
Ivančna Gorica Vi l jem Jamnik, ki je poro
čal o delovanju Sklada v letu 1997. Podrob
neje je govoril o kriterijih in dosedanjem do
deljevanju posojil iz Sklada. Prosilcem iz 
naše občine pripada po statutu 10 % celot
nih sredstev namenjenih za posojila, ven
dar po drugem razpisu v drugi polovici lan
skega leta zanimanje ni bilo posebno veli
ko oziroma prosilci niso izpolnjevali vseh 
pogojev. Tako je bilo našim občanom odo
brenih manj sredstev, kot j im je pripadalo. 
Zaradi tega imajo po tretjem razpisu, k i je 
bil objavljen v prejšnjih številkah občinskih 
glasil, prosilci iz naše občine prednost o z i 
roma imajo možnost dobiti več posojil. 

S R E D S T V A IZ S A M O P R I S P E V K A 
Občinska uprava je na osnovi pobude, ki 

je bila dana na prejšnji seji, pripravila čla
n o m sveta poročilo o zbranih in porablje
nih sredstvih občinskega prispevka za inve
sticije v šolstvo, otroško varstvo in moder
nizacijo krajevnih cest. Iz poročila je razvid

no, da je bilo za ceste do zdaj zbranega 
8.073.760,48 SIT. Zbran denar je bi l v celo
ti porabljen. Za prizidek pa je bilo zbranega 
skupno 39.418.948,20 SIT, do zdaj porab
ljenih sredstev jc bilo 35.908.056,40 SIT, kar 
pomeni , da se neporabljena sredstva prena
šajo v letošnji proračun. Ta sredstva so bila 
deponirana pri banki, obresti se bodo v letu 
1998 sprostile na žiro račun proračuna ta
krat, ko j ih bodo rabili za opravljena dela. 

S O G L A S J E Z A I Z G R A D N J O 
D O M A Z A S T A R E J Š E O B Č A N E 

Župan je seznanil občinski svet z objavo 

Ministrstva za delo, na katero se lahko pri 
javijo potencialni interesenti za gradnjo do
mov za ostarele. Župnik jc v ta namen že 
ponudi l cerkveno zemljišče. Po dosedanjih 
predlogih bi bil d o m v oskrbi Karitas, v 
njem naj bi bilo mest za okrog 50 ljudi, po
leg stalne nastanitve pa bi bilo možno tudi 
dnevno ali tedensko varstvo starejših. 

V dosedaj opravljenih razgovorih pa se za 
ta projekt zanima tudi Društvo upokojen
cev, ki želi, da bi bil v sklopu te stavbe tudi 
klub upokojencev. 

Z u p a n je pojasnil, da je država zaintere
sirane za večje število oskrbovancev. V 
obravnavi pa so člani sveta poudari l i , da je 
treba pripraviti natančno analizo potreb in 
f inančno konstrukci jo tako gradnje kot 
vzdrževanja. Vsi pa so se strinjali, da se mo
ra občina javili na razpis ministrstva, k < ^ B 
le na ta način možno dobiti nekaj državnih 
sredstev. Država jc na osnovi razpisa pri 
pravljena prispevati 70% sredstev. Seveda pa 
jc gradnja d o m a za ostarele v naši občini 
dolgoročni projekt. 

M. Steklasti 

Vprašanja in predlogi 
pobud in vprašanj članov sve

ta: 
STANE JAKIČ je izpostavil vprašanje 

varnosti ceste pri mostu v Zdcnski vasi 
glede na številne nesreče, do katerih je 
že prišlo. Predlagal jc tudi, naj se občin
ski avto označi z občinskim grbom in 
napisom. V zvezi s prvim vprašanjem je 
župan pojasnil, da jc cesta državna in je 
bil vzdrževalec o tem že obveščen. Pre
jeli smo tudi njegov odgovor, v katerem 
obljublja, da bodo zadevo sanirali. 

JOŽE SAMEC jc vprašal, kako je z do
ločitvijo datuma za občinski praznik. Po 
prispelih predlogih v lanskem letu tega 
ni bilo več na dnevnem redu. Zupan je 
obljubil, da bo to na dnevnem redu na 
eni od prihodnjih sej. 

ZVONIMIR ZABUKOVEC je opozo
ril na vloženo prošnjo AKŽ za odobri
tev sredstev za nabavo pladnjcv oz. po
sode, ki jih bodo članice društva uporab
ljali na razstavah in pogostitvah. Svet je 
sklenil, da se to plača iz sredstev pro
mocije turizma. 

V zvezi z jesenskimi lokalnimi vo l i 
tvami je istega svetnika zanimalo, kako 

je z odlokom o oglaševanju, ki ga mora 
pripraviti občinska uprava. Župan je de
jal, da je postavitev posebnih mest za og
laševanje povezana s precejšnjimi stroš-^^ 
ki, ki pa jih občin;) te namene nimii^P 
dodal pa jc, da bo potrebno v naslednjih 
letih tudi to urediti. Zvonimir Zabuko-
vec je opozoril še na neredno pluženje 
na cesti I ločevje - Krka. Župan jc poja
snil, da je naša občina zadolžena do ob
činske meje z Ivančno Gorico, svetniki 
pa so predlagali, naj se opozori na redno 
pluženje tudi župana sosednje občine. 

Vprašal je še, kako je z označitvijo pre
hodov čez železniško progo. Župan: " A n 
drejevi križi so že naročeni in bodo 
kmalu montirani ." 

FRANCI ŽNIDARŠIČ jc opozoril , da 
ljudem še vedno ni znano, kako je z opo-
rečnostjo vode. Župan je pojasnil, da je 
voda neoporečna, kot jc bilo že objavlje
no v Našem kraju. Vmes je prišlo le do 
nekaj dnevne oporečnosti zaradi popra
vi l , vendar jc bilo to na Zelenem valu 
preklicano. 

M. Steklasa 



BILANCA PRIHODKOV IN ODHODKOV 

I. P R I H O D K I 

1. Prihodki, ki se razpor. med republiko in občino 
2. Prihodki, ki pripadajo občini 

R A Č U N F I N A N C I R A N J A 

1. Zadolževanje proračuna 
Odplačilo kredita 
NETO ZADOLŽEVANJE 

75.400.000,0 
3.085.000,0 

3. Finančna izravnava 92.508.000,0 
Prihodki za zagotovljeno porabo(1+2+3) 170.993.000,0 

4. Prihodki iz naslova davkov in drugih dajatev 56.350.000,0 
5. Prihodki od premoženja 2.700.000,0 
6. Prihodki iz naslova sofinanciranj 48.089.800,0 

Prihodki za druge naloge(4+5+6) 107.139.800,0 

7. Prenos prihodkov iz preteklega leta 126.194.471,4 
8. Prihodki od delitvene bilance obč. Grosuplje 29.200.000,0 
9. Prih. od sofin. ministrstev - dolg za 97 9.000.367,5 

S K U P A J P R I H O D K I 442.527.638,9 

II. O D H O D K I 

1. Plače, prispevki in drugi prejemki 17.850.000,0 
2. Materialni in drugi stroški 23.608.000,0 
3. Socialni transferi 1.930.000,0 

Plačila storitev in dotacije javnim zavodom 56.461.500,0 

1 | Druga plačila storitev 15.950.000,0 

F Plačila obresti 10.000,0 
7. Subvencije in transferi v gospodarstvu 11.680.000,0 
8. Drugi odhodki 15.058.000,0 

TEKOČI ODHODKI 142.547.500,0 

9. Investicijski odhodki - delovanje občine 500.000,0 
10. Investicijski odhodki - družbena dejavnost 151.377.273,9 
11. Investicijski odhodki - gospodarska infrastruktura 152.492.865,0 
12. Investicijski odhodki - gospodarski razvoj in drugo 9.190.000,0 

INVESTICIJSKI ODHODKI 313.560.138,9 

REZERVE 4.000.000,0 

S K U P A J O D H O D K I 460.107.638,9 

P R I M A N K L A J -17.580.000,0 

17.700.000,0 
120.000,0 

17.580.000,0 

I PLANIRANI ODHODKI ZA POSAMEZNE DEJAVNOSTI 

Dejavnost občinskih organov 15.070.000,0 
Dejavnost uprave občine 18.600.000,0 
Izobraževanje 170.405.731,2 
Socialno varstvo 10.750.000,0 
Otroško varstvo 24.800.000,0 
Kultura 9.666.000,0 
Šport 5.061.500,0 
Zdravstvo 3.810.000,0 
Interesne dejavnosti mladih 300.000,0 
Kmetijstvo 10.150.000,0 
Turizem 1.500.000,0 
Razvoj drobnega gospod. - sklad za razvoj 3.130.000,0 
Cestno gospodarstvo 74.775.018,0 
Komunalno gospodarstvo in varstvo okolja 90.967.847,0 
Stanovanjsko gospodarstvo 1.070.000,0 
Poslovni prostori 600.000,0 
Urejanje prostora 4.500.000,0 
Varstvo pred naravnimi in grugimi nesrečami 7.921.542,7 
Druge javne potrebe 3.020.000,0 
Plačila obresti 10.000,0 
Rezerve 4.000.000,0 

I PROGRAM CESTNEGA GOSPODARSTVA 

Lokalne ceste 31.602.000,0 
Vzdrževanje lokalnih cest 9.000.000,0 
Z imska služba 3.000.000,0 
Stroški pridobivanja soglasij, cenitev, itd. 600.000,0 
Talna prometna signalizacija 500.000,0 
Vertilkalna prometna signalizacija 1.000.000,0 
Moderniz. lok.ceste Pri Cerkvi - Smuka 14.202.000,0 
Obnova cestišča v Podgori 2.800.000,0 
Priprava projektne dokumentacije 500.000,0 
Krajevne ceste 37.100.000,0 
Tekoče vzdrževanje krajevnih cest 1.200.000,0 
Refund. materiala pri izgr. krajevnih cest 400.000,0 
Moder.kraj.c. Pri Cerkvi - Podtabor - Rapljevo 24.000.000,0 
Moderniz. kraj.c. v naselju Cesta 3.200.000,0 
Moderniz. kraj. c. v Mali vasi 1.500.000,0 
Moderniz. kraj. c. v Kompoljah - Konculc 5.000.000,0 
Asfaltiranje mimo Prhaja, rekon. pri DVZ 1.800.000,0 
Gozdne ceste 2.650.000,0 
Vzdrževanje gozdnih cest 2.650.000,0 
Regionalne ceste 3.423.018,0 
Ureditev pločnika v Predstrugah 923.018,0 
Priprava projektne dokum. za pločnik na Vidmu 2.500.000,0 
SKUPAJ: 74.775.018,0 

PROGRAM KOMUNALNEGA GOSPODARSTVA IN VARSTVA OKOLJA 

Kolektivna komunalna raba 24.882.847,0 
Financiranje tokovine 2.100.000,0 
Sofin. dobave vode v višjih krajih, v čas. suše 100.000,0 
Stroški pridob. soglasij, cenitev, itd 1.000.000,0 
Ureditev trga Kom polje 950.000,0 
Ureditev javnega prostora Kompolje 2.387.572,0 
Ureditev parkirišča pri GD Hočevje 95.275,0 
Dokument, projekt za avtob.postajo Ponikve 1.500.000,0 
Javna razsvetljava v Zagorici 250.000,0 
Nakup zemljišča in priprav.dela za igrišče v Predstrugah 2.500.000,0 
Priprava proj. dokum.za prostor okoli GD Zdenska vas 500.000,0 
Ureditev centra v vasi Cesta ( sofinan. dokumentacije) 500.000,0 
Individualna komunalna raba 66.085.000,0 
Montaža in zamenjava hidrantov 500.000,0 
Izvedba vrtine v Kompoljah in analize 4.600.000,0 
Sanacija vaških kanalizacij 200.000,0 
Ureditev odvodnjavanja na Cesti - ured.požiralnikov 150.000,0 
Čistilan naprava Potiskavec 820.000,0 
Kanalizacija Bruhanja v. - Podgorica - prenos iz 1.97 13.422.900,0 
Kanalizacija Bruhanja v. - Podgorica - 98 6.162.100,0 
Ureditev kanalizacije Potiskavec 400.000,0 
Projekt ČN Bruhanja vas 1.200.000,0 
Stroški pokopališč Videm, Struge; odvoz smeti, por.vode 650.000,0 
Komun, deponija Stehan 400.000,0 
Nabava kontejnerjev 700.000,0 
Sanacija črnih odlagališč, čišč. vodotokov., pož. 400.000,0 
Večje vzdrževanje shrambe v Strugah 400.000,0 
Vzdrževanje vojaških pokopališč 80.000,0 
Mrliška vežica Videm , dokum., gradnja 32.000.000,0 
Odkup zemljišča za širitev pokopališča v Strugah 4.000.000,0 
SKUPAJ: 90.967.847,0 

Turistično društvo Dobrepol je 
v sodelovanju z Društvom kmečkih žena i n PD in vrtca 

Kompolje 
p r i r e j a 

RAZSTAVO VELIKONOČNIH JEDI IN 
POGRINJKOV 

v sejni sobi na občini. 
Og led razstave bo možen ves veliki teden. 

Adamičeva 1b 



Nekaj misli ob proračunu 
za leto 1998 
Občinski svet je na zadnji seji sprejel proračun za leto 
1998. To je pravzaprav zadnji proračun tega mandata in 
četrti, odkar je ponovno oživela dobrepoljska občina. 

Številke so podane v posebni tabeli. Po
skušal bom na kratko povzeti glavne zna
čilnosti letošnjega proračuna. Prihodke zaz
namuje velik prenos iz leta 1997. Ta pre
nos je namenski, saj smo poskušali prihra
niti vse, kar se je dalo, da bomo v letošnjem 
letu lahko zključili z gradnjo vrtca in šole. 
Rednih prihodkov občine je 170 mili jonov 
tolarjev. To je takoimenovana zagotovljena 
poraba, ki jo dobi občina za zadovoljevanje 
rednih potreb. Ostali pomembni viri prora
čuna so še samoprispevek, prispevek iz de
litvene bilance občine Grosuplje in prispev
ki občanov za infrastrukturne objekte, pred
vsem za ceste, ki jih plačujete v enkratnem 
znesku ob pril iki gradnje. V planu je tudi 
nekaj prispevkov ministrstev, predvsem so
financiranje ministrstva za šolstvo za izgrad
njo šole in vrtca, za demografsko Ogrožeift 
in drugo. Seveda je to sedaj še v približnem 
znesku, ker se točno še ne ve nič. Ministrs
tvo za šolstvo nam je s sklepom odobrilo 
skupaj 94.000.000 SIT za šolo in vrtec, ven
dar b o m o v letošnjem letu pre je l i le 
30.000.000 SIT, ostalo pa v naslednjem le
tu. V letošnjem letu se bomo tudi delno za
dolžili in bomo plačali v naslednjem letu, 
ko bomo sredstva prejeli. 

V odhodkih je, po pokritju redne dejav
nosti (vrtec, šola, kultura, šport, redno vzdr
ževanje cest, elektrika, delo uprave, socila 
itd), ki mora biti pokrita v skladu s predpisi 
države, največ sredstev namenjenih izgrad
nji šole in vrtca, mrliški vežici in cestnem 
ter komunalnem delu. Letošnji proračun 
nam je nudil malo maneverskega prostora, 
če smo hoteli zagotoviti sredstva za dokon
čanje šole in vrtca, zaradi že zgoraj omenje
nih težav, vendar smo še vseno uspeli zago
toviti soliden cestni in komunalni program. 
Na cestnem delu je letošnji največji projekt 
do vasi Kapljevo, ki zaobjame tudi del Pod-
tabora. Ostali cestni program se bo izvajal 
še v vaseh Podgora, Ponikve, Mala vas, K o m -
polje-Konculc in Gesta. Povsod, kjer se bo
do izvajala dela na obnovi cest, bo seveda 
potreben še enkratni prispevek prebivalcev, 
tako kot do sedaj. Dogovorjena minimalna 
t.uila je za novogradnje 1000 D E M po hiši, 

ki gravitira na določeno cesto in 300 D E M 
za preplastitev. Prispevek je seveda lahko tu
di višji, če želijo vaščani pospešiti dela ali 
narediti več del. Za zbiranje teh sredstev so 
zadoženi vaški odbori . Vplačani pa morajo 
biti na žiro račun občine pred pričetkom 
gradnje. Tukaj moram ponovno pohvaliti 
va.ščane in vaške odbore posameznih vasi, 
ki z velikim navdušenjem in razumevanjem 
zbirajo ta sredstva in s tem omogočijo pos
pešitev napredka v svoji okolici . Sredstva, ki 
jih vplačajo, pa pomenijo tudi davčno olaj
šavo pri dohodnini , kot samoprispevek. Se
veda bi bilo mnogo bolje, da teh sredstev ne 
bi bilo potrebno zbirati, toda lastnih virov 
občini zelo primanjkuje. Priznati pa je po
trebno, da so naše tarife enkratnih prispev
kov nižje kot v sosednjih občinah. Brez last
nih virov pa ne moremo pridobiti še dru
gih. Na komunalnem delu bo poleg mrliš
ke vežice največ sredstev namenjenih o d 
kupu zemljišč za komunalno deponijo in 
začetka izgradnje, vodovodu in kanalizaci

j i . Kar zadeva vodovod, je potrebno pouda
riti, da v proračunu ni zajetih cca 
20.000.000 SIT, ki bodo porabljeni za ob
novo vodovoda, vendar bo zaradi spreme
njenega obračuna vodarine investicija po
tekala direktno preko Komunalnega podjet
ja Grosuplje. Plan obnove še ni dokončno 
potrjen na občinskem svetu. Obnova pa bo 
po vsej verjetnosti potekala skozi vas Ponik
ve, delno Mala vas in verjetno še del od 
Kompolj proti Brezju. 

Sredstva so seveda namenjena še za dru
ge namene, kot pospeševanje drobnega gos
podarstva, tukaj vlagamo sredstva v medob
činski sklad, kjer je možno dobiti kredite 
pod ugodnimi pogoji, dalje za kmetijstvo 
(podrobneje obdelano posebej) za prostor
sko urejanje. Na tem področju namerava
mo v letošnjem letu sprejeti še P U P in za
zidalni načrt za novo obrtno cono in č e t t j 
mo dobili še kaj republiških sredstev še^F 
zidalni načrt za stanovanjski del Predstrug, 
kot je predvideno v prostorskem planu. 

To je nekaj zgoščenih misli ob sprejemu 
letošnjega proračuna. Vseh podrobnosti se 
seveda ne da zapisati, vendar podatki niso 
tajni, vsak, ki ga kaj zanima, jih lahko ka
darkoli preveri na občinski upravi, Prepri
čan sem, da je (hitri) sprejem letošnjega 
proračuna dobra osnova za zelo uspešen za
ključek našega sedanjega štiriletnega dela v 
novi občini. 

Proračun je torej sprejet veselo na delo in 
lepo pozdravljeni. 

župan Anton Jakopič 

Spomladansko čiščenje• 
in kosovni odpadki 

Pomlad je čas, ko se vse prebuja in ko tu
di ljudje želimo očistiti svojo okol ico in 
prenoviti tudi svojo notranjost. Res, žal mi 
je, da ne m o r e m o n o r m a l n o izpel ja t i 
spomladanske čistilne akcije tako, kot smo 
jo pred dvemi leti že zastavili. Kot vas je že 
obvestilo Komunalno podjetje Grosuplje, še 
vedno ne moremo pobirati kosovnih odpad
kov, ker je staro smetišče zatrpano, novo pa 
še ni usposobljeno. Dela na pridobitvi no
ve lokacije intenzivno potekajo. Podpisane 
so pogodbe o nakupu zemljišč, tako da lah
ko upamo, da bo nadaljne urejanje nove de
poni je s teklo hitre je . P O N O V N O 
P R O S I M O VSE, OBČANE, DA K O S O V N E 
O D P A D K E ZADRŽIJO D O M A , DOKLER 
N E B O U S P O S O B L J E N A N O V A 

D E P O N I J A . N E J IH ODVAŽATI P O 
O B R O B J U G O Z D O V ALI O B C E S T A H , 
K O T T U D I NE V P O Ž I R A L N I Š K E 
D O L I N E . V S O T O N E S N A G O B O M O 
M O R A L I P O T E M P O B R A T I . T O B O 
S A M O D O D A T N O D E L O IN D O D A T N I 
STROŠKI. 

V interesu vseh nas je, da je naša okolica 
čim lepša, toda če odpadke od svojega pra
ga vržemo pred drugi prag, nismo storili ni
česar. Ponovno vas tudi naprošamo, da kon
tejnerjev ne bi zapolnjevali z organskimi od
padki (plevel z vrta, veje od obrezovanja 
drevja itd.), ki so lahko dobra podlaga za iz
delavo komposta ali pa se jih v času, ko ni 
preveč suho, lahko neškodljivo sežge. Tak
šni odpadki običajno zavzamejo zelo veli-



ko prostora v kontejnerju in onemogočajo 
odlaganje drugih odpadkov, ki jih je nujno 
odvreči v kontejner. Vse skupaj napravi sla
bo voljo pri ljudeh in podraži odvoz. Vs i pa 
raje vidimo, da je odvoz cenejši kot dražji. 

Kes smo zaradi nedograjene deponije pri 
krajšani za popolno in dosledno čistilno ak
cijo, vendar to ne pomeni, da pomladanske
ga čiščenja ni potrebno opraviti. Odvoz nor
malnih rednih odpadkov poteka nemoteno, 
organski- odpadke spravimo na primeren 
kup, tla bodo scgnili, ali jih bomo ob pril iki 
zažgali, kosovne odpadke pa zložimo doma 
na primeren manj viden prostor za toliko 
časa, da bo odvoz možen. Večkrat smo že 
opozorili in ponovno opozarjamo, da stari 
avtomobili, pa tudi večji kmetijski ali obrt
ni stroji, ne padejo v nobeno od teh katego 

odpadkov, za katere je potrebna javna i u_<> 

t Za te stvari je odgovoren lastnik in jih 
IcTiolžan na lastne stroške odpeljati na us

trezen odpad, ne pa v prvo dolino ob cesti. 
Ce bo vse normalno, borno v letošnjem le
tu prišli tudi do komunalnega inšpektorja 
in bomo vse kršilec tudi kaznovali. Za av
tomobil je odgovoren zadnji uradni lastnik, 
ki se ga da ugotoviti, saj so vsi avtomobili 
registrirani. 

Velik problem so tudi odpadki zaklanih 
živali, ki jih neusmiljeno mečete, kar iz av
tomobila nekam pod cesto, to potem raz
pada in smrdi in je tudi leglo bolezni. To je 
skrajno necivilizirano. Takšne odpadke je 
potrebno zakopati ali sežgati. Lovci so me 
opozoril i , da jih tudi z veseljem sprejmejo 
na uradno določenem mrhovišču, ki ga ima 
vsaka lovska družina, samo povezati se je 
treba z njimi. 

Še enkrat prosimo za razumevanje in obi
lo uspeha pri pomladanskem čiščenju. 

župan Anton Jakopič 

Ponovno o kmetijstvu 
Čeprav smo o kmetijstvu v občini spregovorili že nekaj
krat, se bomo k tej temi vračali še večkrat. Kmetijstvo v 
naši občini seveda že dolgo ne predstavlja več temeljne 
gospodarske dejavnosti, je pa tudi pri nas vse bolj po
membno zaradi ohranjanja kulturne krajine. 

Z opuščanjem kmetijstva se vse bolj za
rašča tudi slovenska zemlja. Strokovnjaki so 
^Kunali, da gre zaraščanje zemljišč pre-
rnosorazmerno Z zmanjševanjem staleža ži
vine, kar je logično, vsaka žival potrebuje 
toliko in toliko krme. Če ni živali, ni potre
be po košnji ali paši. Problem zaraščanja in 
opustele vasi so večji problem kot pridelava 
hrane same, te je zaenkrat še vedno dovol j . 
Ostali problemi pa so hujši. Zato je prob
lem kmetijstva tudi v okviru Evropske u n i 
je, problem št 1. 50 % vseh sredstev subven
cij v Evropski uniji je namenjeno kmeti j
ski in seveda širše podeželju. Občina D o -
brepolje se je ves čas zavedala, da je kme
tijstvo pomemben segment gospodarstva v 
občini, upoštevajoč že vse zgoraj omenjene 
razloge, čeprav do lanskega leta nismo pre
jeli od države niti tolarja za te namene. Z 
vstopom Slovenske ljudske stranke v vlado, 
se odnos do kmetijstva popravlja, čeprav se 
vseh zadev ne tla rešiti čez noč. Tudi naklo
njenost države do občinskih programov se 
je nekoliko povečala, tako, da smo v letu 97 
prejeli delno refundirana sredstva, ki smo 

jih namenili za kmetijstvo. Sredstva nam 
država delno refundira za programe, ki ima
jo trajno razvojno vrednost, to je predvsem 

vlaganje v zemljiške operacije, agromelio
racije, urejanje pašnikov in izobraževanje 
kmetov. Manj so navdušeni za subvencije 
direktno v proizvodnjo. Izven proračuna 
občine smo uspeli pridobit i sredstva v viši
ni ca 25.000.000,00 SIT tudi za projekt agro
melioracij v Strugah. Tukaj ni investitor ob
čina, ker po razpisnih pogojih ne more biti, 
vendar teh sredstev v Strugah ne bi bilo, če 
se ne bi občina intenzivno vključila v p r i 
dobivanje teh sredstev in brez naklonjeno
sti kmetijskega ministrstva, katerega resor 
sedaj pripada SLS, ki je mnogo bolj naklo
njena podeželju in podeželskim občinam. 

Občina bo tudi v letošnjem letu nameni
la za kmetijstvo skupaj 10.150.000,00 SIT. 

Kmeti jski proračun za leto 1998 podrob
no izgleda takole: 

(glej tabelo spodaj) 
Kaj sedaj te številke pomenijo, b o m po

skušal malo podrobneje obrazložiti, ker gre 
za razmeroma veliko denarja, je prav, da ste 
s tem vsi seznanjeni. 

I. 1.11. Posebne naloge kmeti jske sveto
valne službe: 

Ta postavka je namenjena v pomoč sve
tovalcem pri njihovem delu, tako splošnem 
kot za delovanje kmečkih žena. Iz te postav
ke plačujemo morebitne stroške predavate
ljev, strokovnih predavanj, stroške ekskur
zij, del stroškov delovanja aktiva kmečkih 
žena i td. 

II. 1.2. A n a l i z a zemlje i n k r m e : 
Iz te postavke plačujemo analize zemlje 

in krme, za vzorec, ki jih po svoji strokovni 
oceni odvzema svetovalec na terenu enkrat 
pri enem enkrat pri drugem. V lanskem le
tu je bi l ta znesek celo nekoliko preveč pre-

11. K M E T I J S T V O 10.150.000,00 
11.1. Plačila storitev 1.300.000,00 
11.1.1. Posebne str. nal. kmet. svet. službe 500.000,00 
11.1.2. Analiza zemlje in krme 400.000,00 
11.1.3. Testiranje škropilnic, sejalnic, molznih strojev, 

silokombaj. 400.000,00 
11.2. Subvencije 4.950.000,00 
11.2.1. Umetno osemenjevanje 1.000.000,00 

11.2.2. Pospeševanje goved, društva in govedoreje 100.000,00 

11.2.3. Pospeševanje čebelarstva 100.000,00 
11.2.4. Sof. konjerejskega kluba in konjereje 50.000,00 
11.2.5. Sof. pristojbin za promet z mlekom 450.000,00 
11.2.6. Sof. nabave plemenskih ovnov 50.000,00 
11.2.7. Krediti oz. subvenc. obr. mere pri kred. 

kmetijstva in dopolnilnih dejavnosti 1.500.000,00 
11.2.8. Subv. nabave semen (žita in travne 

mešanice) 1.000.000,00 
11.2.9. Sof. prepisov kmetijskih zemljišč 500.000,00 

11.2.10. Pomoč društvu rejcev malih živali 100.000,00 

11.3. Investicijski odhodki 4.000.000,00 
11.3.1. Agromelioracije 3.500.000,00 
11.3.2. Sofinanciranje pašnikov 500.000,00 



sežen. Analiza je zelo dobra podlaga za 
načrtno gnojenje ali krmljenje krav. 

11.1.3. Testiranje škropilnic, scjalnic 
in m o l z n i h strojev, s i lokombanjev: 

Iz te postavke plačujemo redne letne 
preglede silokombanjev, molznih stro
jev in škropilnic. Pregled plačamo m i , 
vsak sam pa rezervne dele. 

11.2.1 U m e t n o osemenjevanje: 
I/, te postavke plačujemo za vsako ple

menko po 1.()()(),()() S I J za tetino ose
menitev. Vsaka osemenitev je zaradi te 
pomoči torej za 1.()()(),()() SIT cenejša. 
Poleg tega plačujemo še doplačila za 
osemenitev z boljšimi b ik i , za tiste kra
ve, k i j i h določi selekcijska služba K m e 
tijskega zavoda, če seveda lastniki to že
lijo. 

Postavke 11.2.2, 11.2.3, 11.2.4 i n 
11.2.10 so namenjene pomoči posa
meznim društvom, ki so v nekem smi 
slu povezana s kmetijstvom. Tu gre se
veda samo za simbolično pomoč. 

11.2.5. Sof inanciran je p r i s t o j b i n z 
m l e k o m : 

Občina plača vsem pro izva ja l cem 
mleka v občini pristojbino za zdravstve
ni pregled mleka, k i bi ga sicer moral 
plačati vsak proizvajalec sam. To plaču
jemo že vsa leta. 

11.2.6. Sof inanc i ran je nabave ple
menskih ovnov: 

Že nekaj let sof inanciramo nabavo 
plemenskih licenciranih ovnov, s čimer 
se izboljšuje čreda in pridobi možnost 
regresa za ovce. 

11.2.7. Kredit iranje o z i r o m a subven
cioniranje obrestne mere p r i kredi t ih 
kmetijstva in d o p o l n i l n e dejavnosti na 
kmeti j i : 

Iz te postavke s u b v e n c i o n i r a m o 
obrestno mero za kredite, k i j ih n u d i 
mo za programe kmetijstva in dopoln i l 
ne dejavnosti na kmetijah. V letošnjem 
letu smo za to namenili manj, ker lan
ska sredstva še niso porabljena. V banki 
je še zagotovljen kreditni potencial v v i 
šini skoraj 20.000.000,00 SIT. Po pr ipo
ročilu odbora za kmetijstvo in ob soglas
ju občinskega sveta, smo z banko dose
gli dogovor, da bomo doplačali še dolo
čen znesek v banko, tako da bo kredit 
mogoče dobiti po obrestni meri T O M 
+ 0. Razpis si preberite na drugem me
stu. 

11.28. Subvencioniranje nabave se
men (žita in travne mešanice) : 

To je nova postavka, iz katere b o m o v 

letošnjem letu subvencionirali nabavo se 
men žit in trav. Tu pridejo v poštev pred
vsem semenska koruza, pšenica ječmen 
in oves, ter travno detelj ne mešanice. Po 
oceni bi bilo možno s tem denarjem sub
vencionirati o d 18 do 20% cene žit in trav. 
Subvencija bo izvedena preko K Z Dobre 
polje. Kdor bo torej kupi l omenjeno se
me v K/, Dobrepolje in je občan naše ob
čine, bo dobil seme po subvencionirani 
ceni. 

11.2.9. Sofinanciranje prepisov kmeti j 
s k i h zemljišč: 

Iz te postavke bomo plačali stroške pre
pisa kmetijskih zemljišč vsakemu občanu, 
ki bo kupi l ali zamenjal parcelo tako, da 
bo nova skupna parcela velika vsaj en hek 
tac 

11.3.1 Agromel iorac i je : 
Postavka je namenjena izvajanju dodat 

nih agromelioracij. Manjši del te postav
ke se nanaša še na plačilo lanskih del. Os
talo pa je namenjeno agromelioracijam v 
Ponikvah. Razpis si preberite na drugem 
mestu. 

11.3.2 Sofinanciranje pašnikov: 
Sredstva so namenjena kot pomoč pri 

vzpostavitvi električne ograje za pašnike. 
Sredstva se razdelijo med prosilec soraz
merno s številom prosilcev v vsakem le
tu. Razpis je na drugem mestu. 

(leprav gre za področje kmetijstva sku
paj razmeroma precej občinskega denar
ja, se zavedamo, da s tem vsega ne b o m o 
mogli rešiti. Z oz i rom na zaostreno situa
cijo ni za pričakovati kakšnega večjega po
večanja. Potrebni bodo še drugi ukrepi in 
ekonomsko razmišljanje. Izredno važno 
za natlaljni obstoj naših kmetij , bi bilo 
združevanje zemlje v večje kose. Po infor
macijah, ki j ih i m a m , se o tem nekaj po
govarjajo v Podgori in Bruhanji vasi. Pre
pričan sem, da bodo kmetije mnogo lažje 
obstale in kmetijstvo bo nudilo več dohod
ka, če bodo ti postopki stekli. Občina na 
tem nima nobenih pristojnosti. Vse jc o d 
visno od lastnikov zemljišč. 80% jih m o 
ra biti za te stvari. Nikogar se tudi ne da 
prisi l i t i . Država pa jc še vedno pripravlje
na plačati stroške izvedbe. Postopke pa. na 
predlog lastnikov vodi upravna enota. 

Pomlad jc pred nami , zemlja že diha z 
novim d i h o m življenja. Kmetje smo z na
ravo še posebej povezani. Občina nam po 
svojih močeh poskuša pomagati. Pomoč 
pričakujemo tudi od države, še vedno pa 
je največ odvisno od nas samih, razmisli
m o tudi o tem. 

Župan A n i o n Jakopič 

RAZPIS ZA 
ZBIRANJE PRIJAV 

ZA IZVAJANJE 
DODATNIH 

AGROMELIORACIJ 
ZA VAS PONIKVE 

Občina Dobrepolje razpisuje 

zbiranje prijav za izvajanje dodat

nih agromelioracij na območju 

vasi Ponikve. Za razpis se lahko 

prijavijo vsi lastniki zemljišč v vasi 

Ponikve, ki želijo, da se na njiho-i 
vem zemljišču izvajajo dodatne 

agromelioracije in so pripravljeni 

sami prispevati 30% vrednosti 

opravljenih del. Z ozirom na ome

jenost sredstev, je poseg name

njen predvsem korekcijam, oz. 

popravkom na zemljiščih, kjer so 

bile agromelioracije že izvedene, 

pa so se pozneje pokazale še 

določene potrebe, ne pa v celoti 

novim posegom. 

V prijavi morate navesti: J 
- točen naslov prosilca 
- številka parcele z oznako katastr
ske občine 
- opis del, ki jih želite izvajati 
- izjavo o pripravljenosti plačila last
ne udeležbe 

Po zaključenem roku zbiranja prijav, 
bo prijave pregledala strokovna ko
misija, ki bo odločala o upravičenosti 
posega in odobrila obseg del na po
samezni parceli. 

Rok za oddajo prijav je 15.4.1998. 
Prijave oddajte pismeno na naslov, 
Občina Dobrepolje, Videm 35, 1312 
Videm-Dobrepolje. 

Občina Dobrepolje 
župan 



O B Č I N A D O B K E P O I J E 

R A Z P I S U J E 

KREDITIRANJE KMETIJSTVA IZ 
BANČNIH SREDSTEV IN 

SUBVENCIONIRANI OBRESTNI MERI 
IZ SREDSTEV PRORAČUNA OBČINE 

DOBREPOLJE 

1. Sredstva se bodo dodeljevala iz razpoložljivega kreditnega poten
ciala v višini 20.000.000,00 SIT. Kredit je za kreditojemalca brezobre
sten, plača samo T O M . Obresti bodo poravnane iz občinskega depo
zita vezanega v ta namen. Krediti se vodijo v SIT. Doba vračanja poso
jila je 5 let. 
2. Posojilo se dodeljuje za naslednje namene: 

•
idnjo, prenovo in adaptacijo gospodarskih objektov kmetije; 
<up in posodobitev opreme; 

i.i/siritev, posodobitev in pridobivanje novih možnosti za dopolnilne 
dejavnosti na kmetijah, kot so: kmečki turizem, domača in umetna 
obrt, kmetija odprtih vrat itd. 
- za nakup in urejanje kmetijskih zemljišč; 
- za programe predelave in trženja. 
3. Posojila se prednostno dodeljujeo prosilcem, ki: 
- v preteklem obdobju niso koristili kreditov za te namene; 
- so kmetijski zavarovanci; 
- so kmetje, ki imajo kmetijsko izobrazbo ali naslednika s kmetijsko 
izobrazbo; 
- imajo ekološko primernejši program; 
- z naložbo povečujejo površino kmetije ali zaokrožajo zemljišča. 
Upošteva se tudi ekonomsko upravičenost naložbe. 
4 . Lastnoročno napisani vlogi je potrebno priložiti naslednjo dokumen
tacijo: 
- vloga za podporo investiciji - bančni obrazec, ki se dobi na občini; 
- zapisnik o terenskem ogledu investicije (poda ga občinski odbor za 
kmetijstvo) 
^ s n o v n e podatke o kmetiji (kmetijska svetovalna služba); 
^ n v a o zagotovljenih lastnih sredstvih; 
- tekoče potrdilo o statusu kmeta oz. v primeru, da se prosilec ukvarja 
s kmečkim turizmom, domačo in umetno obrtjo oz. kmetijo odprtih 
vrat, še odločbo o izpolnjevanju pogojev, ki ga izstavi oddelek uprav
ne enote, pristojen za gospodarstvo; 
- pri gradnji, prenovi in adaptaciji gospodarskih objektov kmetije pa 
še zemljiškoknjižni izpisek, gradbeno dovoljenje oz. priglasitev del in 
predračun celotne investicije; 
- posestni list s stanjem za tekoče leto, ki ne sme biti starejši od enega 
meseca; 
- če prosilec ni lastnik, pa še soglasje lastnika ali upravljalca kmetije, 
da se strinja z nameravanimi deli in najemno pogodbo, sklenjeno naj
manj za dobo vračanja kredita; 
- za nakup opreme, predračun ali račun; 
- za nakup kmetijskega zemljišča overjeno kupoprodajno pogodbo in 
izjavo kreditojemalca, da zemljišče ne bo prodal naslednjih 5 let. 
5. Višina posojila je odvisna od namena investicije, razpoložljivih sred
stev in števila vlog. višina posojila se lahko dodeli v obsegu: 
- v primeru gradnje ali nakupa zemljišča najmanj 300.000 SIT do naj
več 200.000 SIT; 
- za nakup opreme najmanj 200.000 SIT do največ 1.500.000 SIT; 
Posojilo ne sme presegati 50% vrednosti celotne investicije. 
6. Prošnjo za posojilo s prilogami vložijo prosilci na uradu Občine 
Dobrepolje. Razpis velja do porabe sredstev oziroma do 31. 12. 1998. 

RAZPIS ZA POVRAČILO STROŠKOV 
PREPISA PRI NAKUPU ALI 

ZAMENJAVI KMETIJSKIH ZEMLJIŠČ 

Občina D o b r e p o l j e razpisu je zb i ran je pr i jav z a povračilo 

s t roškov p r e p i s a k m e t i j s k i h zeml j i šč . N a r a z p i s se l a h k o 

pr i jav i jo k m e t j e , k i so p r e b i v a l c i o b č i n e D o b r e p o l j e , k i 

so a l i b o d o v t e k o č e m l e t u z a m e n j a l i a l i d o k u p i l i 

k m e t i j s k o zeml j i šče t a k o , d a b o n o v a s k u p n a p a r c e l a 

v e l i k a n a j m a n j 1 h a . Občina b o p o r a v n a l a s t roške 

p o g o d b e i n takse z a vpis v zeml j iško k n j i g o i n p r i 

z a m e n j a v a h t u d i m o r e b i t n i p r o m e t n i d a v e k . P r i p r o d a 

jah plača p r o m e t n i d a v e k proda ja lec . 

Prijavi s točnim naslovom prosilca je potrebno priložiti: 

1. kupno ali menjalno pogodbo 
2. mapno kopijo situacije 
i. sklep o vpisu v zemljiško knjigo 
4 . potrdila o vplačanih stroških pogodbe in taksah za vpis v zemljiško 
knjigo, pri menjavah tudi potrdilo o plačilu davka 
5. številko tekočega ali žiro računa prosilca 
6. potrdilo o statusu kmeta 

Če se menjava vrši med dvema lastnikoma se stroški povrnejo tiste
mu, ki je z menjavo parcelo zaokrožil na skupno površino 1 ha in ima 
potrdilo o statusu kmeta. 

Sredstva se po prejemu pravilne dokumentacije nakažejo na tekoči ali 
žiro račun prosilca. 

Skupni znesek razpoložljivih sredstev je 500.000,00 SIT. Razpis velja 
do konca leta 1998 oziroma do porabe sredstev. 

Občina Dobrepolje župan 

RAZPIS ZA ZBIRANJI: PRIJAV ZA 
SUBVENCIONIRANJE 

UREJANJA PAŠNIKOV 

Občina D o b r e p o l j e razpisu je z b i r a n j e pr i jav z a subven

c i o n i r a n j e u r e d i t v e pašnikov. N a r a z p i s se l a h k o pr i jav i 

jo vsi k m e t j e , p r e b i v a l c i o b č i n e , k i n a n o v o urejajo 

pašnik . Občina b o d o d e l j e v a l a subvenci je v s k l a d u z 

razpoložl j ivimi s r e d s t v i , v e l i k o s t j o pašnika i n o b p r i p o 

roči lu k m e t i j s k e s v e t o v a l n e s lužbe. 

V prijavi morate navesti: 
- Točen naslov prosilca 
- številka parcele z oznako katastrske občine, kjer se ureja pašnik 
- opis del ki jih želite izvajati 

Sredstva se bodo dodeljevala v obliki plačila računa za nabavljeni ma
terial. 

Rok za oddajo prijav je 15.4.1998. Prijave oddajte pismeno na naslov, 
Občina Dobrepolje, Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje. 

Župan Občine Dobrepolje Anton Jakopič Občina Dobrepolje, župan 



K o m e n t a r 

Kompromisi v koaliciji 
V zadnjem mesecu so v Državnem zboru obravna

vali in sprejeli vrsto zakonov. Eden o d njih je Zakon 
o športu, s katerim se vsi ne strinjajo, saj krči pravice 
društev na več področjih. Sprejet je že dolgo napove
dani in obravnavani Zakon o cestnem prometu, v pr
vi obravnavi pa je Zakon o ustanovitvi kmetijsko-goz-
darske zbornice. M e d t e m ko je to eden glavnih pro
jektov Slovenske ljudske stranke, ostale stranke in jav
nost to ustanavljanje zaradi nekaterih spornih rešitev 
spremljajo zelo kritično. 

Eden o d p o m e m b n i h dosežkov v vladni koaliciji je 
dogovor med SLS in L D S o sprejetju dopolni l k no
veli Zakona o denacionalizaciji , pri čemer sta se do 
zdaj najbolj razhajali. L D S je na vladni ravni pr ivol i 
la, da se tudi gozdovi in zemljišča v kompleksih vra
čajo v naravi. Če bodo ta dopolni la sprejeta tudi v D r 
žavnem zboru, se zdi , da bo vladna koalicija spet bolj 
trdna. O b dogodkih v zvezi z minis trom Turnškom 
so se pokazale prve razpoke tudi navzven, saj je ja
sno, da minister n i bil lojalen svoji stranki, ampak 
tistemu, ki je dal soglasje SLS, da lahko postane m i 
nister. Zadnje odkritje o nezakonitem financiranju 
volilne kampanje v letu 1992 močno načenja ugled 
stranke. Čeprav voditelji SLS poskušajo na vse načine 
pokazati navzven kar najlepšo podobo, v tem so zelo 
napredovali, tudi ne morejo prikri t i svoje podrejene 
vloge v koaliciji . To se n i videlo lc pri sedanjem m i 
nistru, ampak se je pokazalo tudi pri iskanju novega 
obrambnega ministra. SLS ne more uspeti s svojim 
predlogom, če ta ne ustreza tudi drugi vladujoči stran
k i . To šibkejšo vlogo SLS opažajo in spremljajo tudi v 
opozici j i . Tako je Lojze Peterle po dolgem času po
novno povabil na skupno srečanje Janeza Janšo in 
Marjana Podobnika, vendar je slednji povabilo odklo
ni l . 

Odgovor na proticerkveno razpoloženje v delu jav
nosti, na negiranje in sramotenje tradicionalnih vred
not in na zastoj med pogovori med Cerkvi jo in drža
vo pa je odklonitev Kučanovega povabila slovenskim 
škofom na srečanje, z obrazložitvijo, da bi verniki to 
srečanje po vsem, kar se dogaja, težko razumeli . 

O b takih dnevnopolitičnih dogodkih je m i n i l tudi 
obisk generalnega sekretarja N A T A Solana v naši dr
žavi. N a videz je ta visoki funkcionar izkazoval na
šim poli t ikom veliko naklonjenost, vendar dobr i poz
navalci trdijo, da so bile njegove napovedi o spreje
mu naše države v drugi krog razširitve N A T A veliko 
bolj meglene, kot pred dvema letoma. Tisti , k i pri tem 
mislijo, da sprejem v N A T O ne pomeni velike ško-
de,sc seveda motijo, kajti članstvo v to zvezo ne p r i 
naša le varnosti neki državi, ampak gre za e k o n o m 
ski pomen, ki ga država pridobi s članstvom. Tega se 
naši polit iki dobro zavedajo, vendar poskušajo zaradi 
neuspeha pri včlanjevanju, pred javnostjo ta pomen 
zmanjšati. 

M. S. 

LETNA KONFERENCA OO SDS DOBREPOLJE 

Povečana dejavnost 
stranke 
v volilnem letu 
Z a l e t n o k o n f e r e n c o o b č i n s k e g a o d b o r a S D S D o b r e p o l j e , k i 
je b i l a 20. f e b r u a r j a , je b i l a z n a č i l n a p r i s o t n o s t p r e c e j š 
n j e g a š t e v i l a gostov, ž a l , p a n i z k a u d e l e ž b a č l a n s t v a . 
P o v a b i l u se je o d z v a l p o s l a n e c i n v o d j a p o s l a n s k e g a k l u b a 
S D S v D r ž a v n e m z b o r u B o g o m i r S p i l e t i č , p r e d s e d n i k 
O b l j u b l j a n s k e regi je S D S i n r i b n i š k i ž u p a n J o ž e T a n k o , 
s v e t o v a l k a v D r ž a v n e m z b o r u B a r a b a r a M e d v e d i n š e 
n e k a t e r i d r u g i gost je . 

Predsednik občinskega odbora Stane Jakič je najprej poročal o delu stran
ke v letu 1997, za katerega je bila opazna rahla stagnacija aktivnosti. Še iA 
bolj se je stranka posvetila predvol i ln im aktivnostim. Izkazalo se je, da j~ 
bila predvolilna kampanja uspešna, saj je skupni predsedniški kandidat S K D 
in SDS dobi l v občini tolikšno število glasov, da bi v pr imeru enakega re
zultata tudi drugod, prišlo do drugega kroga volitev. 

Občinski odbor SDS Dobrepolje spada v Obljubljansko regijsko območ
je. C c bi se nekoliko posvetili analizi članstva, bi ugotovili , da je stranka 
SDS v občini precej številna, saj šteje že 82 članov, med katerimi prevladu
jejo podjetniki. V tem pogledu je stranka močna, nekoliko manj pa so v 
njej prisotne politične ambicije. M e d članstvom ni zaslediti pretiranega nav
dušenja za funkcije, je bilo ugotovljeno v razpravi. Politični neambicioz-
nosti članstva, o kateri je bilo izrečenih kar precej besed, je pripisati tudi 
dejstvo, da zaenkrat v stranki niso našli primernega kandidata, ki bi bil pr i 
pravljen kandidirati za župana. Zato pa so odločeni, da se bodo bolj posve
tili kvalitetni sestavi liste kandidatov za občinski svet. 

Poleg evidentiranja kandidatov in predvoli lnih aktivnosti bo stranka or
ganizirala okrogle mize. Prva bo obravnavalo temo o oškodovanju družbe
nega premoženja. 

Kl jub vrsti odprt ih vprašanj razprava ni posebej zaživela, pač pa so m \A 
ženci z zanimanjem prisluhnil i gostom, med katerimi je bi l še p o s e l i / 
zanimiv Bogomir Spiletič, ki je govoril o aktualnih političnih problemih in 
delu v Državnem zboru. 

M. Steklasti 

OBVESTILO 

Obveščamo vas, da bo JANEZ JANŠA, poslanec v Državnem zbo
ru Republike Slovenije, za vaša vprašanja in pobude na voljo v 
poslanski pisarni v Dobrepolju VSAK ČETRTI PONEDELJEK V MESECU, 
in sicer: 

23. m a r c a 1998 
20. aprila 1998 ( iz jemoma tretji ponedeljek) 
25. maja 1998 
22. junija 1998 
27. julija 1998 

V poslanski pisarni ga lahko obiščete od 17. do 19. ure v prosto
rih Občine Dobrepolje, Videm 35. 

VLJUDNO VABLJENI! 



Naš kraj Prireditve 4/1998 

1. MAREC - DAN CIVILNE ZAŠČITE 

Letošnji nagrajenci CZ 
Letošnja medobčinska prireditev ob dnevu CZ s svečano 
podelitvijo priznanj je bila 27. marca na Vidmu. Udeležili 
so se je predstavniki štabov CZ in gasilskih zvez občin 
Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna Gorica, predstavniki 
vseh treh občin, Upravne enote, Ministrstva za obrambo 
Izpostava Grosuplje, Rdečega križa, Karitasa in številni 
drugi gostje. 

"Da nesreča nikol i ne počiva, vidite na 
meni", je začel svoj pozdravni govor župan 
A u t o n Jakopič, ki je, s poškodovano nogo 
HBrajOĆ se na bergle, nagovoril vse zbrane. 
P o u d a r i l je p o m e n C i v i l n e zaščite in 
gasilstva in obenem sodelovanje med vsemi 
tremi občinami. Slednje je na področju 
zaščite in reševanja še posebno dobrodošlo 

in tudi nujno. 
Glavna pozornost pa je seveda veljala 

d o b i t n i k o m državnih pr iznanj , k i j ih je 
podelil Franc Skalja. Letos so j ih prejeli: 

Milena Lunar, Grosupl j e : srebrni znak 
Civi lne zaščite 
Jože Gros, Ivančna Gor ica : srebrni znak 

V programu, ki ga je vodila Marija 
Kramžar, je nastopila fantovska vokalna 
skupina. Učenka Damjana Cimerman pa 

je prebrala najbolje ocenjeni spis na temo 
zaščite in reševanja, ki so ga pod 

vodstvom mentorice Slavke Mustar, 
pisale učenke 8. razreda. Nagrajenih je 

bilo pet najboljših spisov. 

Civi lne zaščite 
Mladinska ekipa PGD Struge: bronasti znak 
Civi lne zaščite 
Janez Pezdirc, Grosuplje: bronasti znak 
Civi lne zaščite 
Krajevni odbor RK Ivančna Gorica: plaketa 
Civi lne zaščite 

M. Steklasa, joto: Naš kraj 

Letošnji nagrajenec iz naše občine je bila 
MLADINSKA EKIPA PGD Struge. 
Pokazala je veliko usposobljenost in 
dosegla uspehe na tekmovanjih mladih 
gasilcev. Ob podelitvi bronastega znaka 
Civilne zaščite je bilo poudarjeno, da ta 
tekmovalna ekipa izstopa v občini 
Dobrepolje po prizadevnosti in 
strokovnosti, kar je zasluga njih samih 
kot tudi njihovih mentorjev. 

O b m a t e r i n s k e m d n e v u 

vas učenci in delavci OŠ Dobrepolje vabimo na 

p r o s l a v o , 

ki bo v sredo, 25. 3. 1998, ob 17. uri 
v Jakličevem domu. 



0 ogroženosti našega okop 
(Nagrajena naloga Damjane Cimerman) 

Naša prva mati je bila mati Narava. Zna 
biti dobra kot prava mati, lahko pa se z na
mi tudi grdo poigra. Včasih svoje žrtve iz
bere povsem slučajno, drugič nam kaže pr i 
jazen obraz. N a m Dobrepoljcem je bila na
klonjena. Izbrala nas je za svoje otroke in 
kakor zna biti skrbna le ona, nas je položila 
v mehko zibel Uobrepoljske doline. Ta neo
skrunjena zibel, naše Dobrepolje, leži ju 
govzhodno od Ljubljanskega barja. Skrbno 
ga varujejo pobočja Male gore z največjim 
vrhom Tisovec, k i šteje za prvaka, saj meri 
923 in nadmorske višine. 

Naša občina ne zajema samo Dobrepolj-
skc doline, marveč tudi Struško dolino. Iz 
vsega tega vidimo, da tale košček sveta spet 
tli tako majhen, kol ikor se nam dozdeva. 
Naša občina meji tudi na ostale občine kot 
so Grosuplje, Ivančna Gorica, Novo mesto, 
Kočevje, Velike Lašče in Ribnica. 

Sicer ima tudi ta svet zmerno celinsko 
podnebje. Padavine tu niso nič kaj izrazi
te. Le v jeseni ali pa spomladi po dolgotraj
nem deževju reka Rašica poplavlja jugoza
hodne dele občine iz Podpeške jame in pa 
še iz nekaterih drugih. Torej, poplave so. Ka
dar le te nastanejo, si pride v našo vas ogle
dovat vso nastalo kolobocijo veliko l judi. 
N a en način je res krasno, če ti postane vas 
turistični kraj, a po drugi strani te pa skrbi, 
ko je ogrožena vas in se bojiš, da ne bo tvo
ja hiša postala plavalni bazen. Potrebno pa 
je pri teh razglabljanjih omeniti , da se je že 
delalo in se še dela na tem, tako da so skrbi 
zaenkrat še nepotrebne. Bolj kot Dobrcpolj-
ski dolini zobje drgetajo dolini Struge. Tu 
se namreč nabira vsa voda iz Uobrepoljske 
doline, kjer počasi ponika, zato je ob več
jem deževju poplavljena dalj časa. Iz zagate 
ljudi rešuje vedno dobro pripravljena in or
ganizirana civilna zaščita. 

C) potresnih sunkih v zadnjem času ni go
voric. Vsekakor se nimamo kot na Japon
skem, kjer bi nas vsako jutro namesto bu
dilke zbudil potres. Sicer pa, če se vrnemo 
kakih sto let nazaj, bi videli, da je bilo od 
leta 1897 do 1984 štiriindvajset potresnih 
sunkov, od katerih pa nobeden ni presegel 
5. stopnje po Mercalli jcvi lestvici. N o , če se 
od tu povzpnemo k letu 1990, pa vidimo, 
da nas je "dodobra pretreslo", saj se je od 
januarja do aprila zvrstilo sedemnajst po
tresov jakosti 5,5 stopnje po Mercall i jcvi 
lestvici. Prav k vsemu temu spada tudi 
omemba reševanja ljudi v takšnih in podob
nih situacijah. Tudi za to skrbijo ljudje po
sebne organizacijske enote. Zlasti bi morali 

razmišljati o zakloniščih v naši občini. Za 
to bi bilo potrebno tu nekaj storiti. 

V zadnjem času se na veliko govori o po
žarni ogroženosti narave. Tudi nad tem se 
je potrebno zamisliti, sicer pa imamo tudi 
na tem področju poskrbljeno, saj za to skr
bijo dobro organizirana gasilska društva. O d 
podjetij in zavodov je večja požarna ogro
ženost v podjetju Stolarna Dobrepolje. V 
delavnovarstvenem domu Ponikve je nevar
nost zaradi starejšega centralnega objekta, 
kjer biva veliko število invalidov in bi bilo 
težko reševati ljudi iz. višjih nadstropij. Za 
jetje vode je na potoku Rašica v Ponikvah 
pri Gačniku in Stara luža ob cesti Cesta -
V i d e m . 

Tudi zima prinaša vse mogoče težave, kot 
so občasna motenja s preskrbo z električno 
energijo, motnje v telefonskem prometu in 
preskrbi z vodo v naseljih. 

Torej načrti, ki smo jih do sedaj našteli, 
so izdelani predvsem za primere naravnih 
nesreč. O kakšnih vojaških napadih na Re
publiko Slovenijo pa smo še zmeraj po mo
jem mnenju premalo misl i l i . 

Veliko hrupa povzroča ljudem in jih puš
ča v negotovosti kamnolom v Prcdstrugah. 
V tekočem letu je pustil tudi poškodbe na 
tamkajšnji hiši. Ne predstavlja nevarnosti 
samo za ljudi, temveč tudi za naravo samo. 
Tudi v tem primeru je vprašanje odprto. 

Zagotovo pa predstavljajo današnjemu 
svetu pereč problem prav odpadki. N o , v naši 
občini nimamo večjih onesnaževalcev. Z a 
vedati pa se moramo, da je to kraški svet, 
kjer vse pronica v notranjost in tako gredo 
odpadne vode v podtalnico. Imamo sicer 
nekaj prodajalcev plina za gospodinjstvo, tr
govin, ki prodajajo barve, lake in škropiva 
za kmetijstvo, vendar hujših katastrof glede 
tega še nismo doživeli. 

Da pa ne bi ogrožali naše narave s kosov
nimi odpadki, bi bilo dobro, če bi naredili 
urejeno odlagališče za smeti, zgradili tudi 
kakšno čistilno napravo, se začeli intenziv
neje ukvarjati s tur izmom, skratka, veliko 
stvari bi bilo še potrebno dokončati in do
graditi. 

Res je, da nam te stvari zaenkrat še ne de
lajo preglavic, a potrebno je misliti že za pri 
hodnji čas, ko naša sanjska zibel ne bo več 
tako čila in zdrava, kot je sedaj. Da bomo 
svoj cilj dosegli, bo potrebno veliko vztraj
nosti in sodelovanja. Zato se potrudimo, ka
kor se je za nas potrudila narava. Pri vsem 
tem pa nam bo vedno stala v zakulisju ob 
strani le O N A . 

DARUJ KRI - RESI 
ŽIVLJENJE 

Bliža se čas, ko bomo na našem 
območju darovali kri in ob tej 
priliki posredujemo termine 
krvodajalskih akcij za področje 
občin Grosuplje, Ivančna Gorica in 
Dobrepolje ^ 
Pozivamo občanke in občane, da f ' , 
se pridružite humani akciji in 
pridete na odvzem krvi. 

Že v mesecu aprilu bo enod

nevna krvodajalska akcija v 

Ivančni Gorici - Kulturni dom 

v sredo, 29. aprila 1998 

odvzem krvi bo od 7. do 12. 

ure. 

Iz Grosuplja bo na dan odvzema 
29. 4.1998 avtobus odpeljal 
krvodajalce izpred trgovine Tabor 
Adamičeva ulica. 
Drugi del krvodajalske akcije za 
naše področje bo v novembru po ^ 
naslednjem razporedu: f 

• torek, 24. 11. 1998 
v Ivančni Gorici 

• sreda, 25. 11. 1998 
v Šentvidu 

• četrtek, 26. 11. 1998 
v Grosuplju 

• petek, 27. 11. 
v Dobrepolju 

Kri se lahko nadomesti samo s 
krvjo, zato Vas pozivamo, da se 
odzovete našemu vabilu in pridete 
na krvodajalsko akcijo in pomaga
te življenjsko ogroženim. Ko boste 
ogroženi Vi, Vam bodo pomagali 
drugi. 

RDEČI KRIŽ SLOVENIJE 
OBMOČNO ZDRUŽENJE 
GROSUPLJE 
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Razvoj šolstva 
2. del: Mestne šole 

Konce 12. in v začetku 13. stoletja so pri 
nas nastala piva mesta. Meščani so želeli 
imeti drugačno usmeritev šol, kot je bila do 
tedaj, saj so v samostanskih in župnijskih 
šolah izobraževali predvsem teološka zna
nja. Za meščanske sinove pa je bilo potreb
no poleg pismenosti tudi znanje matema
tike in sestavljanje raznih pogodb, ki so jih 
potrebovali v vsakdanjem življenju ( trgo
vanje med mesti..). Sprva so posamezne bo
gatejše meščanske družine najele lastnega 
učitelja, ki so ga tudi vzdrževali. Se bolj po
gosto pa seje meščanska šola razvila iz žup-

«"ske, in sicer tako, da je mesto na svoj pla-
\i seznam uvrstilo učitelja, ki je pouče

val v župnijski šoli. V teh šolah postane uč
ni jezik namesto latinščine materinščina 
učencev. Na slovenskem ozemlju je bila te
daj za mestne otroke nemščina ali pa itali
janščina. Slovenščina tedaj še ni bila razvi
la kot knjižni jezik, zato so morali tudi slo
venski otroci obiskovati nemške ali italijan
ske šole. Poudarim naj, da tedaj ni bila šola 
obvezna, da so jo obiskovali le sinovi pre
možnejših meščanov, med katerimi je bilo 
komaj tretjina Slovencev. Iz teh šol je bilo 
na začetku težko priti na univerzo, saj niso 
dale dovolj predznanja. 

Učenci, ki so želeli nadaljevati šolanje na 
univerzi , so moral i obiskovati predvsem 
stolne ali pa samostanske šole. V takšni šoli 

tse morali najprej naučiti na pamet raz-
molitev in nekaj psalmov. Torej so bili 

to predvsem verski obrazci v latinskem je
ziku. Sledilo je učenje spoznavanja posa
meznih črk in nato branje rokopisov obraz
cev, ki so se jih že prej naučili na pamet. Po
gosto se je zgodilo, da je učenec "znal b r a l i " 
le določene tekste, čeprav ni poznal črk. Sle
dilo je poučevanje pisanja na voščene tab
lice. Učenec je posnemal črke, ki j ih je uči
telj napisal. Po nekajmesečnem ponavljanju 
gibov za le črke so lahko dobil i v roke pero 
in črnilo, tla so pričeli z lepopisnimi vaja
mi na pergament papirju. O b tem delu je 
učitelj učencem podal krajše razlage latin
ske slovnice predvsem za besede, ki so jih 
pisali na pergament. 

Ko SO dobili dovolj predznanja, se je lah
ko po dveh do treh letih začel pouk sedmih 
svobodnih umetnosti, ki je bil razdeljen v 
dva sklopa. Osnovni je bi l trivij, k i je imel 
tri predmete: Gramatika (slovnica), retori
ka (govorništvo) in dialektika (logika). Os
nova vsem os ta l im p r e d m e t o m je b i la 

gramatika, ki je poleg slovnice obsegala tu
di branje raznih umetniških del in "spisje" 
- oblikovanje dopisov, umetniških besedil... 
lasno je, da je trivij potekal v latinskem je
ziku in na latinskih besedilih. N a začetku 
so učitelji učencem še prevajali latinske be
sede v domači jezik (nemški ali italijanski), 
ko pa so menil i , da morajo latinščino že ob
vladati, so prenehali s prevajanjem. Brali so 
predvsem v latinščino prevedena dela Ezo-
pa in Vcrgila. Pouk retorike se običajno v 
mestih ni držal tistega, kar danes razume
mo pod besedo retorika, temveč so v okvi
ru tega predmeta podajali navodila, ki jih je 
potrebno upoštevali pri sestavljanju raznih 
pogodb, pisem, trgovskih in sodnih listin. 

Drugi sklop sedmih svobodnih umetno
sti je b i l kvadri j , k i je obsegal naslednje 
predmete: aritmetika, geometrija, astrono
mija in glasba. N a slovenskem ozemlju po 
do sedaj dosegljivih zgodovinskih vir ih ni 
nikjer potekal v celoti pouk trivija in kva-
drija, temveč je bil predvsem pouk trivija 
brez dialektike. Posamezne vsebine kvadri-
ja so učenci pri nas prejeli le v tolikšni me
r i , da so lahko izračunali glede na spre
membo lune datume posameznih cerkve
nih praznikov (velika noč), hkrati pa so pre
jeli še nekaj osnov glasbe. To je deloma ra
zumljivo, saj si novi prihajajoči sloj meš
čanstva ni želel imeti izobraženih teologov, 
zdravnikov in pravnikov, temveč so njego
ve želje v šolstvu bile le tolikšne, da bodo 
njihovi sinovi uspešni poslovneži. Zavedati 
se moramo, da je bilo tudi v mestih večina 
revnih l judi, ki so se preživljali z raznimi 
obrtnimi deli (krojači, usnjarji, kovači... ) 
njim pa šole v stilu gramatike ter govorniš
tva sploh niso bile potrebne. Mora l i so biti 
predvsem dobri rokodelci, zato so se zdru
ževali v cehe, katere je lahko vodil le en člo
vek s trivijsko izobrazbo. 

Po dosedanjih podatkih je pri nas poleg 
samostanskih šol delovalo občasno še štiri
deset mestnih šol. Kl jub tako slabo razviti 
mreži šol so bil i naši učenci dokaj pogosti 
študenti dunajske univerze in še nekaterih 
drugih po Evropi. O b koncu srednjega veka 
naj bi bilo po različnih univerzah Evrope 
skoraj 2000 študentov s slovenskega etnič
nega ozemlja. M e d njimi niso bile le sino
vi Nemcev in Italijanov, temveč tudi Slo
venci. T i slovenski študenti so bi l i skoraj vsi 
sinovi podložnikov in so se s pridnostjo ter 
iznajdljivostjo prebili tako visoko. Običaj

no so prvo izobrazbo prejeli v župnijskih in 
samostanskih šolah, nato pa so v velikih tu
jih mestih sprva bil i učitelji bogatih plemiš
kih otrok, nakar so s trudom prišli na uni 
verzo. M n o g i od njih so prišli do pomem
bnih položajev v evropskem izobraževal
nem sistemu. 

Slovensko prebivalstvo ob koncu srednje
ga veka je bilo ravno tako izobraženo kot vse 
evropsko.V mestih je bilo več izobraženih, 
na podeželju pa manj. Čeprav smo pogosto 
lahko slišali o neukosti srednjeveškega pre
bivalstva, to ne drži, saj je ob koncu sred
njega veka šolstvo že začelo razsvetljevati 
ljudi tudi preko učenih mož, ki so se obča
sno vračali domov v rodno gnezdo in so so
rodnikom ter sosedom širili evropska ob
zorja. 

(se nadaljuje) 
Ivan Grandovec 

Harmonika, 
kdo bo tebe 

ljubil? 
Zaradi vse večjega zanimanja , 

ta inštrument, smo se odločili 
ustanoviti 
DRUŠTVO LJUBITELJEV 
HARMONIKE v naši občini. Želimo 
si, da bi bila to sekcija v okviru 
Kulturnega društva. 

Pripravljalni odbor v sestavi Jože 
Zevnik, Damjan Erčulj, Tone Fink, 
Stojan Blatnik, Stanko Meglen, Jože 
Vergo pripravlja ustanovni sestanek, 
na katerem bomo izvolili vodstvo. 
Ta sestanek bo 18. aprila o b 19. 
uri v Jakličevem domu. Ob tej 
priložnosti bodo nastopili učenci 
harmonike in mali ansambli. V naši 
občini je kakih 30 učencev, ki jih 
vabimo. Vabimo tudi vse ostale, ki 
že igrajo. Vabimo tudi vse, ki si 
želijo pridobiti znanja na harmoni
ki. Člani tega društva bodo dobili 
pomoč pri učenju, nabavi skladb in 
pri nabavi harmonike. Včlanijo se 
lahko tudi mali ansambli, ki si želijo 
igrati v skupini s harmoniko. Sekcija 
bo vsako leto pripravila nastop 
harmonikarjev v naši občini, sodelo
valo pa bo tudi na prireditvah po 
Sloveniji. Želimo si tudi enako
vrednega sodelovanja v Kulturnem 
društvu Dobrepolje. 

Za odbor Jože Zevnik 



Gesta 
Naselje se ne sme razširjati čez rob naselja 

določenega v karti 5, to je v prostorskih po
gojih naselja. 

K R A T E K Z G O D O V I N S K I O K V I R 
Vas Cesta je imenovana po cesti. Ta je v rim

skih časih povezovala današnjo Ivančno Go
rico, Krko, Cesto, Rob in vodila do Trsta in Og
leja. Cesta je obstajala že leta 1140, še pred 
Turki. Med Cesto in Vidmom leži luža, ki je slu
žila kot napajalna, ob kateri je po ljudskem 
izročilu stala Velika Cesta. Peščica hiš naprej 
pa se imenuje Mala Cesta. 

C E S T A D A N E S 
Leži najsevemeje v dolini, pod vznožjem po

bočja, na katerem je ruševina Stari grad - kul
turna znamenitost, mimo katere vodi turistič
na grosupeljska pot. Vas leži 300 m odmak
njena od ceste Predstruge - Zdenska vas. Zač
ne se že ob cesti z Malo Cesto. Del vasi leži 
na ravnini, samo jedro naselja pa je locirano 
pravokotno na glavno komunikacijo, ki pelje 
skozi naselje. Jedro naselja je na meji med rav
nino in pobočjem, na katerem nastajata no
vejši del naselja. 

Naselje na ravnini upošteva smeri kmetijskih 
površin, tudi iz franciscejskega katastra. Sama 
grajena struktura upošteva smer kmetijskih 
površin, pravokotno orientiranost na komu
nikacijo in insolacijo - pot sonca čez cel dan. 
Naselje na pobočju upošteva konfiguracijo te
rena - leži vzporedno s plastnicami. Sama gra
jena struktura naravne danosti ne upošteva v 
celoti, kar je vidno že od daleč. 

Iz pobočja 475 m je lep razgled po vsej do
lini, podoben kot s Svetega Antona v Zdenski 
vasi. 

Levo ob vasi je zaliv kmetijskih površin (nji
ve in travniki). Lokacija odmaknjena od glav
ne kominikacije na začetku doline daje nase
lju posebno vrednost, kot Zdenska vas na za
četku doline ob cesti v Grosuplje in na Krko. 

Grajena struktura ne pomeni samo orienti
ranosti stavbe v prostoru, pomeni tudi orien
tiranost strešin glede na naravne danosti, ko
munikacije in ustvarjene danosti v prostoru. 
Smeri starešin prav tako upoštevajo naravne 
danosti, kot sama grajena struktura. Prevladu
joča barva kritine je siva, kar naselje povsem 
zabriše v pokrajini (čeprav so bile stavbe pr
votno krite s slamo - odtod tudi siva kritina, 
kar pa ni vedno pravilno). Priporočljiva je rde-
če-rjava barva kritine. 

S M E R N I C E 
V bodoče naselje razvijati ob glavni komu

nikaciji, ki vodi skozi naselje v povezavi s stran
skimi, ki vodijo na glavno. Osrednji prostor, 
kjer so podi, kozolci, skednji, travniki in sadov
njaki pustiti nepozidan - na tak način bi se 
ohranile značilnosti prostora. Ta osrednji pro
stor, ki je hkrati tudi v centru samega naselja, 
bi deloval kot živ skansen, to je muzej na pro
stem. 

v VOV) i JO 

K R I T E R I J Z A O C E N J E V A N J E 
U S T R E Z N O S T I I N 
N E U S T R E Z N O S T I Z A 
F U N K C I O N A L N O S T G R A J E N E 

S T R U K T U R E 

Ta kriterij je prikazan grafično na 
karti 2, ki je tudi predstavljena. 

- značilnost lege stavb glede 
na notranji naselbinski prostor 
v preteklosti; 

f L - funkcionalnost objektov; 
smotrnost funkcionalnost i 
glede razvoja naselja v bodo
če; 

- upoštevanje same fiziono
mije in velikosti naselja; 

- upoštevanjenaravnih da
nosti (rob gozda, rob terase, 
kraške značilnosti Dobrepolja 
- jame, vrtače, požiralniki, 
kmetijske površine); A 

m 

LEGENDA - KARTA 2 

rTTTTI LESENI OBJEKTI 

LESENI OBJEKTI 
(kozolci, skednji, podi, kašče) 

Y777X ZIDANI OBJEKTI 

ZIDANI OBJEKTI 
(gospodarski) 

1553 ZIDANI OBJEKTI 
(stanovanjski) 

O USTREZNOST 

A NEUSTREZNOST 



-odmika od gradbene linije - za določeno 
naselje; 

- posluh za lociranje novogradenj stanovanj
skih stavb in ostalih stavb glede na značilno
sti gradbene strukture v naselju, upoštevanje 
najbolj kvalitetnih stavb in stavbnih komplek
sov v naselju. 

V prejšnji številki sem prikazala postopek de
la za vrednotenje naselja, danes pa predstav
ljam teme kart, s katerimi sem analizirala po
samezna naselja: 

1. Karta naravnih danosti 
2. Karta grajene strukture in funkcionalnost 

s sistemom parcel z oceno ustreznosti 
3. Karta grajene strukture - smeri strešin z 

oceno ustreznosti 
4. Karta celostne analize s strukturno mor

fološkimi značilnostmi 
5. Karta prostorskih pogojev naselja 
6. Karta - usmeritve za nadaljni razvoj 

Mojca Lovšin 

POGOVOR S SLAVKO GLAC 

Pisani simboli cvetne 
jjedelje 
Cvetno nedeljo pozna velika večina ljudi - na vasi in v 
mestu. Na cvetno nedeljo se kristjani s šopi pomladnega 
zelenja spominjamo Kristusovega prihoda v Jeruzalem, 
ki je doživel navdušen sprejem množice, ki je pred priha
jajočega Jezusa trosila palmove veje. 

v našem kraju ukvarja GLAČEVA mama s 
Ceste. Butaricc izdeluje že več kot dvajset 
let. Vezanja se je naučila sama, in sicer iz 
same radovednosti. K o j i je nekoč butarica 
prišla v roke, jo je razdrla in ugotovila, da je 
ni težko narediti. Poskusila je in izpod nje
nih spretnih rok je prišel ličen izdelek. In 
počasi so postale butarice vse lepše, primer
ne tudi za prodajo. 

" Z a butarico potrebujem leskove šibe, 
oljčno vejico, bršljan, cipreso, pušpan, po
barvane oblance in vrvico. Najprej s tanko 
vrvico povežem štiri do pet leskovih šib in 

nekaj zelenja, nato zvijem vsak oblanec po
sebej v zanko in ga pr i t rdim z vrvico k ši
bam. Ko naredim štiri do pet vrstic zank ene 
barve, vpletcm nekaj zelenja, nato nadalju
jem z naslednjim n i z o m oblancev druge 
barve, pa spet nekaj zelenja itd. Uporabljam 
več vrst barv, da so butarice živopisane in 
privlačne na pogled. Naj poudarim, da je od 
zelenja zelo pomembna oljčna vejica in da 
v nekaterih krajih zelo povzdigne veljavnost 
cvetne butarice, ker je znamenje m i r u . Os
talo zelenje je simbol veselja nad novo p o m 
ladjo in nadaljevanjem življenja. 

Najprej sem delala butarice le za svoje 
otroke in tudi zato, da sem jih za praznike 
raznesla na grobove sorodnikov. Kasneje so 
se zanje začeli zanimati tudi drugi in tako 
sem jih naredila i/, leta v leto več. Zadnja 
leta j ih naredim tudi 200 ali morda celo več. 
Veliko jih prodam, nekaj tudi podarim. Do
bila sem tudi ponudbo dveh cvetličarn, da 
bi za njih izdelovala butarice. Zaenkrat jih 
v naši družini izdelujem samo jaz, želim pa 
vezanje butaric prenesti tudi na vnuke, ko 
bodo v rokah dovolj močni za zategovanje 
vrvice." 

Naj p r i p o m n i m , da je gospa Slavka že 
pletla ljubljanske butarice z dobrcpoljski-
m i šolarji in tako prenašala tradicijo, svoje 
znanje in vedenje na mladi rod. 

Želimo, da bi še dolgo vezala te male 
umetnine in z nj imi oživljala lepe navade, 
ki nas bogatijo in poglabljajo našo vero. 

Pripravila Slavka Mustar 

Da, oljkove mladike te 
mir bodo in blagost rodile, 
ko liiše, vrte in polje 
blagoslavljaje pokrope. 

(Simon Gregorčič) 

N a kmetih zelenje povežejo v butare in 
jih odnesejo k blagoslovu v cerkev. Ko j ih 
prinesejo od blagoslova, j ih razderejo in j ih 
ra/nesejo na vse konce posestva, da bi Bog 
po tem žegnanem lesu varoval imetje, p r i 
delek in tudi pregnal hudo uro. 

Meščani nimajo ne zemlje ne živine, za
to nosijo k blagoslovu le manjše šopke ze
lenja ali t.i. L J U B L J A N S K E B U T A R I C E z 
malo živega lesa pa toliki) več umetno za
vitih in spretno napletenih raznobarvnih 
oblancev. 

S temi pisanimi simboli cvetne nedelje se 



Voščilo za 
materinski dan 

Bliža se 25. marec, materinski dan. 
N a ta dan naj bi imele svoj praznik 
vse matere. Vendar pa na žalost ni ta
ko. Kot vemo, je še veliko mater, ki 
svojega praznika ne morejo prazno
vati. Pa naj bo to zaradi strahot voj
ne ali razprtij v družinah, kot tudi v 
kraju, kjer živimo. Eno pa bi morale 
vedeli, da nikdar ne smete obupati in 
si reči: "Saj n imam nikogar, ki bi me 
imel rad in mi voščil za praznik." M o 
goče tisti ni v vaši bližini, vedite pa, 
da je še vedno nekje nekdo, ki misli 
na vas in vas ima rad. 

Že to vam lahko pove nekaj, ko 
prebirate poročila o društvih, kot je 
D K Z Dobrepolje-Struge ali Sončni
ca Grosuplje ter D P Z Ivančna G o r i 
ca in ostala, kako smo lahko, ne da 
bi se prej poznale, zdaj tako složne. 
V društvih se žene, matere kot tudi 
dekleta, dobimo ter si izmenjamo ta
ko lepe kot tudi manj lepe izkušnje. 
Smo kot ena velika družina, ki si ima 
veliko povedati ena drugi , svetovati 
ter si tudi po možnosti pomagati. Če 
bi bile skupaj, bi si gotovo zaželele 
veliko lepega za ta praznik. Ravno ta
ko bi voščile tudi vsem pozabljenim 
materam kot tudi ženam in dekle
tom širom po svetu. Srčno upam, da 
bo tudi to moje iskreno voščilo pre
brala kakšna osamljena mati , žena, 
dekle. Prav tem je namenjeno še po
sebno voščilo. 

Lepe želje pa naj sprejmejo pred
vsem vse članice našega D K Z kot tu
di iz Grosuplja ter Ivančne Gorice . 
Še posebno pa se obračam z željami 
na gospo Stanko A h l i n , predsednico 
D P Z "Sončnica" iz Grosuplja. Zah
valjujem se ji za lepa voščila in nje
ne pesnitve namenjene društvu kot 
meni osebno. Čestitkam pa naj se 
pridružijo tudi vse občanke. 

Predsednica Društva kmečkih 
žena Marija Nučič 

Društvo podeželskih žena 
Pod imenom Društvo ali včasih Aktiv kmeč

kih ter podeželskih žena in deklet se skriva 
marsikaj. Predvsem si posredno prizadeva za 
ustrezno mesto podeželskih žena v naši druž
bi. 

In kaj to pomeni? 
Članice imajo pravico in dolžnost, da v so

delovanju s kmetijsko svetovalno službo soob
likujejo program dela, ki obsega vse od izo
braževanja na različnih področjih - tako na 
kmetijskem, zdravstvenem, kulturnem, splo
šnem - preko organizacij in sodelovanj na raz
nih razstavah in prireditvah, pa do sodelova
nja v različnih interesnih skupinah. 

Čedalje bolj se zavedamo, da kmetije brez 
ustreznih znanj ne bodo mogle delovati tako, 
kot je potrebno. 

Zato so društva, ki jih je samo v ljubljanski 
regiji 35, ustanovljena z namenom, da si lah
ko žene in dekleta s kmetij v tem smislu do
polnijo znanja oz. na novo odločijo za dolo
čeno dopolnilno dejavnost, ki bi bila, pred-

DPŽ SONČNICA GROSUPLJE 

iskreno čestita in želi izpolnitev le
pih zelja za materinski d/in pred
sednici Društva kmečkih žena Do-
brepolje ter vsem njenim članicam 
ter vsem v uredništvu časopisa Naš 
kraj. Za praznik namesto rož moja 
pesnitev SPOMIN NA MAMO 

Predsednica DPŽ SONČNICA 
Stanka Ahlin 

Zemljo tema je prekrila, 
že luna, zvezde na nebu so. 
Pozno s polja domov se vračam, 
a v srcu mojem je pusto. 

Ko bližam se domači hiši, 
zastaja dih mi in korak, 
se vprašam: "Zakaj odšla si, mati, 
prazen je sedaj domači prag. " 

Tolažbe jaz nikjer ne najdem, 
brez mame prazen je zame svet. 
Z,akaj si kruta smrt jo umorila? 
Saj to je moja draga mama bila. 

Za vedno si me zapustila, 
mama, kako v življenju bi te rabibi. 
Nihče ni tako ljubil, tako učil, 
mame nihče na svetu ne bo nadome
stil 

vsem v današnjih težkih časih za kmetijstvo, 
tržno zanimiva prav zanje (n.pr. predelava 
kmetijskih proizvodov od mleka, mesa, do sad
ja, turistična dejavnost in druge). 

Tudi vsakoletna srečanja društev težijo k te
mu, da bi nekateri bolj cenili trud in vztrajnost, 
s katerima predvsem dekleta in žene v veliki 
meri, vsem težavam nakljub, skrbijo za to, da 
imajo njihove kmetije in z njimi vse podeželje 
nekaj, čemur bi lahko rekli - duša. 

Če poleg vsega naštetega omenimo še to, 
da je pri vsem tem pomembno tudi financi
ranje, sicer marsikaterih akcij ne bi bilo, kje po
trebno povedati, da je veliko odvisno od na
klonjenosti občine, kjer društvo deluje, tako 
da vsaj del aktivnosti pokrije iz sredstev, na
menjenih v ta namen. 

Lahko rečemo, da predvsem v zadnjih le
tih, žene čedalje bolj čutijo, da so na kmA 
poleg mož tudi one tiste, ki lahko, včasih t i ' 
lo bolje ali vsaj tako dobro, skrbijo za napre
dek. 

Irrna Lekan 

O b v e s t i l o 

Obveščamo vse dosedanje 
prejemnike otroškega dodatka 
ter vse, ki želijo to pravico 
uveljaviti na novo, da morajo do 
31.3.1998 vložiti vlogo -
izpolnjen obrazec 8,41 DZS pri 
Centru za socialno delo 
Grosuplje, Taborska 13, 
Grosuplje. Vloge lahko | 
prinesejo ali pošljejo po pošti. ' 

Obrazec morajo izpolniti z 
zahtevanimi podatki, pri čemer 
naj upoštevajo navodila 
priložena na obrazcu ter priložiti 
ustrezna dokazila. 

Obvezno naj vpišejo številko 
odločbe, če že prejemajo 
otroški dodatek oz. naj vpišejo, 
da vlagajo vlogo prvič. 

Tokrat je prvič potrebno vpisati 
tudi davčno številko vlagatelja. 

Center za socialno delo 
Grosuplje 



0 čem bo razpravljala 
slovenska sinoda? 
Cerkev je živ organizem, zato potrebuje prenovo, pogled 
vase, v svoje delo in življenje. V ta stavek bi lahko strnili 
razmišljanja duhovnikov ribniške dekanije, na redni 
pastoralni konferenci, ki je vsako leto v mesecu marcu v 
naši župniji. 

Besedilo, ki je pred vami , je povzetek pr
vega poglavja besedila, ki ga je pripravilo taj
ništvo slovenske sinode z n a m e n o m , da 
vznodbudi vsesplošno razpravo v Cerkvi na «Stenskem in v slovenski družbi o vsem, 

r nas veseli in teži. 
Beseda sinoda pomeni pot, skupno pot, 

skupni shod. Sinoda Cerkve na Slovenskem 
pomeni, da so se vse tri slovenske škofije in 
njihovi škofje odločili, za vsesplošno razpra
vo o vprašanjih, ki se zdijo danes za življe
nje Cerkve na Slovenskem pomembna. 

Temeljno vprašanje današnjega razmišlja
nja je: K o m u , kaj in kako oznanjamo? Ve
seli bomo, če se boste s svojimi razmišlja
nji odzvali na besedilo, ki ga v celoti lahko 
preberete v knjižici "Izberi življenje". 

Človekovo najgloblje hrepenenje je hre
penenje po sreči, kajti Bog nas je ustvaril za 
srečo. M n o g i imajo danes občutek, da krš
čanstvo človeka omejuje in m u onemogo
ča doživetje resnične sreče. Zato menijo, da 

^ M / c k evangelija ne sme vzeti čisto zares. 
Iz tega sledi temeljno vprašanje: A l i lah

ko Jezusov evangelij nagovarja tudi sodob
nega človeka? Odgovor je pritrdilen. Vendar 
bo potrebno spremeniti govorico oznanila 
in iskati načine bolj osebnega pristopa k 
vernikom in osebnega srečanja z Bogom. 

Ateizem v našem času ni več privlačen. 
Sodobni človek ne izbira več med vero in 
nevero, ampak med vero in praznoverjem. 
Sekte, ki se tudi pri nas močno širijo, so 
Cerkvi izziv. Potrebno se je vprašati, zakaj 
so za mnoge, tudi kristjane, privlačne? 

(llovek se do stvari in oseb opredeli pred
vsem po predstavi, ki jo nosi v sebi. Zato je 
tako pomembna naša predstava o Bogu. Z a 
kaj mnogi Slovenci Boga bolj doživljajo kot 
nekoga, ki dopušča zlo, vzbuja strah in o d 
por, kakor pa Boga dobrote in ljubezni? Naj
prej si b o m o to vprašanje moral i postaviti 
m i , duhovnik i . Kakšno podobo o Bogu ši
r i m o s svoj im oznanjevanjem in življe
njem? Vera je v tem, da postavimo Boga v 

središče svojega življenja in m u v zaupanju 
sledimo v sreči in nesreči. Tudi vsak vernik 
mora nenehno prečiščevati svojo podobo o 
Bogu. 

Kaj pa Cerkev? A l i je še znamenje življe
nja? Glavna naloga Cerkve ostaja oznanje
vanje Kristusa. Pojavlja pa se nevarnost, da 
bi Cerkev zaradi napadov nastopala zgolj 
obrambno, namesto, da bi živela iz trdnega 
zaupanja v Jezusa Kristusa, ki je s svojim 
trpljenjem premagal zlo in smrt. 

Veliko govorimo o mestu laikov v Cerkvi . 
Žal pa ugotavljamo, da laiki v Cerkvi še ved
no nimajo mesta, k i j i m gre. Tudi tukaj je 
na mestu vprašanje: Kaj je na tem področ
ju še potrebno storiti? 

V Cerkvi so navzoča tudi številna duhov
na gibanja. Nj ihova vloga pri oznanjevanju 
in služenju ni zadosti vključena v poslans
tvo Cerkve. S svojimi karizmami in darovi, 
so znamenje, da Jezus svojo Cerkev nepre
nehoma oživlja in bogati. 

V nekem pogovoru je g. nadškof dr. Franc 
Rode geslo " izberi življenje" utemeljil ta
kole: Geslo bo na sinodi prisotno v vseh te
mah, ki j ih b o m o obravnavali. Bodisi na 
teološkem področju, bodisi na bogosluž-
nem področju, bodisi v odnosih med Cerk
vijo in državo, bodisi v temi o poslanstvu 
kristjana v svetu. Povsod bo navzoča ta te
ma, kot nekaj, kar prepleta in usmerja vse 
naše razmišljanje. Sinoda naj bi dosegla, da 
se naš narod odvrne od kulture smrti , v ka
tero je zapadel, in spet vzljubi življenje, se 
ga veseli in ga radostno sprejema. 

Pripravil Jernej Marenk 

S p o z n a n j a n a d l a n i 

Pred kratkim sem dobil v roke knjigo 
avtorice I V A N E P A R O V E L . Branje te po
tegne v razmišljanje o svetu angelov, k i 
je poln čudovite ljubezni, topline, prija
teljstva in globljih spoznanj o bivanju 
človeka. To je knjiga, ki vas popelje v lepši 
svet, k i ni obremenjen s tekmo po mate
rialnih dobrinah. V nji najdemo pleme
nite vrednote, lahko bi rekli angelske kva
litete, katere nevedoč skrivamo v sebi. Av
torica nam te kvalitete tankočutno pola
ga v našo dlan. 

Ker smo vpostnem času, sem za vas iz
bral razmišljanje o znamenju križa in 
razpela. 

R A Z M I Š L J A N J E O Z N A M E N J U 
K R I Ž A I N R A Z P E L U 

Križ m i simbolizira povezanost z zem
ljo, nebom in drugimi l judmi ter bitji. 
Drugače povedano, simbolizira mi izme
njavo in soustvarjanje vidnih in nevid
nih kvalitet. Prvine preprostega in učin
kovitega življenja so: 

- bitja 
- vedenja in znanja 
- duhovne kvalitete 
- materializirane zamisli 
Jezus je eden velikih učiteljev, ki je ži

vel preprosto, uravnoteženo, osvobojen 

strahu, z vero, upanjem, ljubeznijo. Ob
sodili so ga in križali kot razbojnika. In 
simbol Jezusa na križu ohranili do da
nes. S kakšnim namenom? 

Ko bomo Jezusa sprejeli kot učitelja, ko 
bomo začeli živeti kvalitete, ki jih je ži
vel On.ga bomo sneli s križa. Po 2000 le
tih, upam, bo človek vendarle napredo
val in se vprašal: Zakaj vendar ne sname
m o Jezusa s križa? 

Molitev: "...Križan bi l , umrl , v grob po
ložen, tretji dan od mrtvih vstal, šel v ne
besa, sedi na desnici Boga Očeta, od on-
dod bo prišel sodit..." 

Jezus je šel skozi trpljenje, vendar sko
zi , ni obtičal v točki trpljenja. O n se je 
osvobodil , zakaj ga ne osvobodimo še 
mi? 

Umetnik je to že storil: pripel mu je ču
dovita metuljeva kri la . Kaj pa mi? A l i 
smo zmožni uzreti namesto izmučene 
in trpeče podobe njegovo radost in luč? 

Jaz sem, kar vem: SMISEL ŽIVLJENJA 
NI V T R P L J E N J U , SMISEL ŽIVLJENJA 
JE V R A D O S T I . In grem bolj pogumno 
skozi življenje. 

"Spoznanja na dlani" je knjiga, ki jo ve
lja naročiti kar na naslovu avtorice, 

Maroltova 15, Ljubljana. 
Pripravil Stane Škulj 



OBČNI ZBOR TURISTIČNEGA DRUŠTVA 

Še letos turistični 
spominek občine 
Letošnji občni zbor Turističnega društva 
Dobrepolje, bil je 28. februarja, je zapustil 
na udeležencih kar nekaj vtisov in ponujal 
vrsto zaključkov. Pa omenimo samo tisto, 
kar je za delo društva najbolj pomembno. 
Na zboru se je zbralo članstvo, ki je dajalo 
vtis homogene, delavne ekipe, ki je odloče
na nadaljevati že vpeljano in začeto delo 
oživljanja turistične dejavnosti ter promo
cije svoje občine. 

N a tem področju je bilo o d 
ustanovitve društva brez dvoma 
precej narejenega. Tudi seznam 
turističnih dejavnosti in pr ido
bitev, pri katerih je sodelovalo 
T D v letu 1997, je precej dolg. 
V letu 1998 se bodo že vpeljane 
dejavnosti nadaljevale in izpo
polnile. To še posebej velja za 
akcijo Urejena domačija 98. K o 
misija, ki bo to izpeljala, je pre
cej razširjena tako z domačimi 
kot z u n a n j i m i člani . G l a v n i 
projekt letošnjega leta, ki bo na
menjen promociji občine, pa bo 
izdelava turističnega spominka 
občine. Tudi tu bodo vključeni 
zunanji člani, etnologi in drugi 
strokovnjaki. 

Na občnem zboru je bil p r i 
soten tudi predsednik novo us
tanovljene konjeniške sekcije 

Frenk Padar, ki je izrazil željo, 
da njihovo dejavnost, k i ima v 
planu tudi konjeniško priredi
tev v septembru, promovira T D 
Dobrepolje. Pravkar imajo v iz
delavi poseben voz oziroma ko
čijo za turistično vožnjo po D o -
brcpolju Tudi pri tem želijo so
delovati s Turističnim društvom. 

N a občnem zboru je b i l na 
predsedniško mesto p o n o v n o 
izvoljen Stane Škulj, prišlo pa je 
do zamenjave na tajniškem me
stu. N o v a tajnica društva je M a 
rija Žnidaršič, blagajnik ostaja 
Janez Pavlin, ostali člani uprav
nega odbora pa so še Jelka Sa
mec, A n k a Hočevar, Tone Ste-
klasa in Mihaela Steklasa. 

N a občnem zboru smo slišali 
tudi natančno finančno poroči
lo in poročilo nadzornega odbo

ra, ki je po pregledu bilance po
trdilo pravilnost poslovanja. 

Sicer pa je letošnji občni zbor 
m i n i l v znamenju razkola v T D 
Dobrepolje. Del članov iz vasi 
Podgora je brez vnaprejšnjega 
dogovora z vodstvom društva 
ustanovilo novo društvo. V zve
zi s tem je prišlo tudi do manj
še spremembe v programu. T D 
Dobrepolje je prepustilo organi

zacijo pohoda z. baklami na Ka
men vrh ob dnevu samostojno
sti T D 1'odgora, ker se je ome
njena ideja rodila pri njih. 

Letošnji občni zbor je mini l 
v znamenju dobre volje in o d 
ločenosti, da z okrepljeno ekipo 
članov, ki sestavljajo upravni od
bor in razne komisije, čim bo
lje izpel je jo zastavljeni p r o 
gram. 

M. Steklasa 

OBČNI ZBOR DRUŠTVA KMEČKIH ZENA 

S svojo aktivnostjo 
opozarjajo nase ' 
Eno od najmnožičnejših in najaktivnejših 
društev v občini je prav gotovo Društvo 
kmečkih žena Dobrepolje-Struge, ki deluje 
v okviru Kmetijske svetovalne službe. To 
je potrdil tudi njihov občni zbor, ki so ga 
imele članice 26. februarja na Vidmu. 

Iz poročila za leto 1997, po
dala ga je Irma Lekan iz K m e 
tijske svetovalne službe, je bilo 
razbrati, da je njihova dejavnost 
zelo raznovrstna, zajema tako 
izobraževanje kot razvedrilo in 
druženje, kar prav gotovo vnaša 
določeno kvaliteto in obogatitev 
v vsakodnevno delo in obvezno
sti članic društva. 

V letu 1997 so skoraj v celoti 
izpolni le zastavljeni program. 
Organizirana so bila predavanja 
o permakultur i in balkonskih 
rastlinah ter enoletnicah. Skup

no s članicami iz Grosuplja in 
Ivančne Gorice so se udeležile 
izletov na Gorenjsko in Primor
sko, ogledale so si tudi sejem 
Narava in zdravje. Jeseni so se 
zbrale na srečanju v Ivančni 
G o r i c i . Zelo uspešno so sodejff 
vale tudi na Jurjcvem sejmu 
Mul javi , ki se ga bodo udeležile 
tudi letos. 

Predvsem pa je pomembna 
njihova prisotnost v kraju, saj 
različne prireditve popestrijo s 
pogostitvijo domačih dobrot. Ta
ko so v mesecu decembru ob 



prireditvi, ki je bila posvečena 
obletnici Jakličeve smrt i , p r i 
pravile razstavo domačih jedi. V 
letošnjem letu pa bodo pripra
vile razstavo domačih pridelkov 
in jedi na zahvalno nedeljo v za
četku mesecu novembra. Že za 
veliko noč pa bodo sodelovale s 
Turističnim društvom in k o m -
poljsko šolo ter vrtcem na raz
stavi v e l i k o n o č n i h j e d i i n 
pogrinjkov. 

Sicer pa bodo tudi letos orga
nizirale predavanja in tečaje 
(n.pr. nega bolnika na d o m u , 
kuharski tečaj). Pa tudi skup
nim izletom se ne bodo odpo
vedale, saj so poučni ogledi ved-
P̂̂ tudi združeni z razvedrilom 

in sprostitvijo, k i prinaša nekaj 
drugačnosti v naporno vsakda
njost. 

N a občnem zboru so se tudi 
odločile predati blagajniške po
sle Cvetki Kraševcc iz Prcdstrug. 
Sicer pa je Društvo kmečkih že
na dobro organizirano, kar je 
zasluga vodstva i n predvsem 
njene predsednice Marije Nučič. 
O m e n i t i pa je treba tudi dobro 
s o d e l o v a n j e z d r u š t v o m i z 
Ivančnc Gorice in DPŽ "Sonč
nica" iz Grosuplja. Še posebno 
prisrčni odnosi so z njeno pred
sednico gospo Stanko A h l i n , k i 
je vedno posebna gostja skup
nih srečanj. 

M. Steklasa 

Turistično društvo Dobrepolje objavlja 

J A V N I N A T E Č A J 
za izbiro najbolj izvirnega turi

stičnega spominka 
občine Dobrepolje 

Na n a t e č a j se lahko prijavijo vse pravne in 
fizične osebe. Poslane vzorce spominkov bo v 

skladu s Pravilnikom ocenila posebna komisija. 
Na n a t e č a j p r i č a k u j e m o spominke: 

• ki prepoznavno in originalno predstavljajo 
Dobrepoljsko in Struško dolino; 

• spominki so lahko v naravni ali pomanjšani 
velikosti; 

• spominki naj bodo izvedeni tako, da je 
možna serijska izdelava. 

Vzorec spominka naj bo zavit v kartonsko embalažo 
in označen s šifro avtorja. 

V zaprti kuverti označeni " Z A JAVNI NATEČA) -
TURISTIČNI S P O M I N E K " naj bo priložen opis izdelka 

in šifra avtorja. 
Vzorce spominkov bo sprejemalo T D Dobrepolje na 
sedežu V i d e m 35 (občinska stavba) do 29. maja 

1998. 
Komisija bo izdelke ocenila najkasneje v 14-ih dneh 

po zaključku akcije. 
Najboljše spominke b o m o prijavili na javni natečaj 

za slovenski spominek leta. 
Spominki , ki bodo , glede na vse kriterije, dosegli 

največ točk, b o d o prejeli naslednje nagrade: 
prva nagrada: 50.000 SIT 
druga nagrada: 30.000 SIT 
tretja nagrada: 20.000 SIT 

Nagrajeni spominki ostanejo v arhivu Turističnega 
društva Dobrepol je . 

Predsednik TD: Stane Škulj 

Pri izbiri spominka bodo 
vključeni strokovnjaki 
E d e n o d g l a v n i h projektov , k i g a je T D D o b r e p o 
lje u v r s t i l o v svoj l e t o š n j i p r o g r a m , je i z b i r a i n 
i z d e l a v a t u r i s t i č n e g a s p o m i n k a , k i b o p r e d s t a v 
l j a l del t u r i s t i č n e p o n u d b e o b č i n e v p r i h o d n j i h 
l e t i h . 

12. m a r c a se je k o m i s i j a , k i b o t o v o d i l a , z b r a l a 
n a s v o j e m p r v e m s e s t a n k u . P r o j e k t v o d i p r e d s e d 
n i k T u r i s t i č n e g a d r u š t v a S t a n e Š k u l j , p o l e g 
č l a n o v d r u š t v a p a je k o m i s i j a r a z š i r j e n a z 
z u n a n j i m i č l a n i - s t r o k o v n j a k i z a p o d r o č j a , k i so 
v e z a n a n a t u r i s t i č n o d e j a v n o s t . 

Tako je TD povabilo k sodelovanju etnologinjo Anko Novak, 
umetnostno zgodovinarko prof. Olgo Zupan in dr. Borisa Kuharja. 
Vsi povabljeni se bodo intenzivneje vključili v izbiro in ocenjevanje 
po izteku roka za natečaj, ki ga objavljamo že v tej številki Našega 
kraja. 

Ideja turističnega spominka nastaja že nekaj časa. Prostor je za
nimiv in nudi veliko možnosti za izbiro izvirnega, estetsko obliko
vanega in nenazadnje tudi komercialno-tržnega izdelka. 

Že na samem uvodnem sestanku, ki je bil namenjen okvirnemu 
pogovoru in in dogovoru o pogojih in izvedbi natečaja, je bilo sli
šati vrsto dobrih idej, kar kaže na to, da na koncu izbira ne bo naj
lažja. 

M. Steklasa 
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Iz Planinskega društva 
Dobrepolje 
Po enem izmed sklepov seje UO PD Dobrepolje bo letošnji 
občni zbor v soboto, 18. aprila ob 19. uri na Vidmu. Pred
lagana bo letna članarina za člane 1200 SIT in mladino 
300 SIT. 

4/1998 

dovito razstavo iz tistih časov. Po številu po-
hodnikov iz cele Slovenije z ogromno M H 
avtobusi, se bo približala Levstikovi poti. 

Zupan Ivančnc Gorice g. Lamprct se je 
kar precej angažiral. Upam, da se bo o vt i 
sih s te lepe poti komu še kaj zapisalo. N a 
vsezadnje le živimo v prostoru bivše pisa
teljske srenje od Trubarja, Stritarja, Levsti
ka, Jurčiča do Jakliča. 

Lepo vabljeni na občni zbor. 
Alojz Nučič 

Obravnavan je bil tudi nov, enoten pred
log PZS za Pravilnik o kočah. To so domo
vi, zavetišča, bivaki v visokogorju, razni do
stopi do koč (avtomobili, žičnice, peš), stan
dardi oskrbovanja itd. Za člane P D bo na 
skupnih ležiščih 4 0 % popusta , v sobah 
30%, dodaten 25% popust pa je ob uporabi 
lastne posteljnine. N a osnovi rezervacije se 
koča lahko zapolni do 2/3 ležišč do 17. ure. 
Zlasti je poudarek na ekološkem delovanju 
koč, saj so te praviloma na vodoskrbnih po
dročjih. 

Na seji smo obravnavali tudi letošnje fi
nančno poročilo, program aktivnosti P D v 
bodočem letu (predstavljen je program po
hodov, sodelovanje v dejavnostih M D O , 
PZS, izobraževanju,...) 

Sicer pa so letošnji obiski Kamen vrha kar 
številni. Verjetno pa tako mile in suhe zime 
skoraj ne pomnimo. Vse bolj nazorno in 
prepričljivo se kažejo pozitivni učinki tako 
na motorični del organizma kot na psiho-
reakcijski del. 

Bil sem tudi na občnem zboru P D Rib
nica. Jim lahko le čestitamo, saj delujejo z 
vsemi sekcijami. Imeli so ga na sončno so
botno popoldne pri koči Sv. Ane ob solidni 
udeležbi. Lani sta bila na izobraževanju v 
organizaciji P D oskrbnik Bogo Smrke, ima
mo pa tudi "izprašanega" markacista Tone
ta Puglja iz Strug. Na področju naše občine 
bi morali vsekakor prekiniti nekje pa odstra
niti neugledna označevanja dreves ali kam
nov ob raznih pohodnih poteh s planinski
mi znaki. Kako se lahko lepo označi kak
šno pot, si lahko nazorno ogledamo znake 
na Krki . Do tja so letos podaljšali znano Jur
čičevo pot z oznako Krjavljevega čevlja. Nek
do se je prav grdo pošalil z oznakami proti 
lepo urejeni Podgori. Zlasti tuji pohodniki 
takoj opazijo takšno neugledno markiranje. 
Kako lepe bi bile naprimer deščice z napi
som vasi in silhueto vaške cerkve sv. N i k o -
laja. 

Letošnja Jurčičeva pot po čudovito pre
glednih travnikih od Višnje Gore do Mul ja 
ve, je bila podaljšana m i m o izvirov Krke do 
šole. Tu je pisatelj nabiral znanje v letu 1851 
do 1855, šola je še "živa", pripravili so ču-

D A T U M T U R A Č A S H O J E Z A H T E V N O S T I 

7. m a r e c 
s o b o t a 

4. pohod po Jurčičevi poti od 
Višnje Gore do Muljave 4 ure manj u 

zahtevna * 

15. m a r e c 
nedel ja 

XXIV. z imski vzpon na Snežnik -
1796 6 ur zahtevna* 

21 . m a r e c 
s o b o t a 

V. tradicionalni z imski pohod na 
Je lenov žleb 8 ur zahtevna* ^ 

18. a p r i l 
s o b o t a 

Sv. Anton , Stari grad, L imberg, 
Vodice 4 ura manj 

zahtevna L/ 

2. maj 
s o b o t a 

P o h o d Struge, Sv. A n a , G r m a d a , 
K a m e n vrh 6 ur zahtevna* 

10. maj 
nedel ja 

Blegoš - 1563 
Tradicionalni pohod 3 ure manj 

zahtevna* L 

23. maj 
s o b o t a 5. kostelski pohod 6 ur zahtevna* 

30. ma j 
s o b o t a Jezerske Babe 6 ur zahtevna* 

7. juni j 
nedel ja 

Velike L a š č e 
kulturna pot 

5 ur manj 
zahtevna* 

25. juni j 
če tr t rek , p r a z n i k 

7. pohod Kočevje, Livoldski vrh, 
Fridrihštajn, Je lenov studenec 6 ur zahtevna* 

19. jul i j 
p o n e d e l j e k 

10. dan planincev, 
Storžič - 2132 

8 ur zelo 
zahtevna* g 

27. jul i j 
p o n e d e l j e k 

Julijske Alpe 
Triglav - 2863 m 

dnevno 10 
ur zelo zahtevna 

16. a v g u s t 
nede l ja 

Letni Snežnik 
1796 m 

5 ur zahtevna* 

30. a v g u s t 
nede l ja 

6. srečanje planincev 
na K a m e n vrhu 1 ura * 

6. s e p t e m b e r 
nedel ja 

Kugelj - S r e č a n j e i 
planincev Grosupl ja 

1 ur l 
12. s e p t e m b e r 
s o b o t a 

Društveni izlet 
Dolina S o č e 

20. s e p t e m b e r 
nedel ja 

Krim 
1107 6 ur zahtevna* 

3. o k t o b e r 
s o b o t a 

S r e č a n j e pri 
Sv. A n i - Ribnica 

3 ure manj 
zahtevna* \s 

17. o k t o b e r 
s o b o t a 

2. pohod po 
Lavričevi poti 

6 ur zahtevna* 

25. d e c e m b e r 
petek 

3. pohod z baklami 
na K a m e n vrh 

organizira T D 
Dobrepolje 

Informacije in prijave na PDD, 7 dni pred vsakim posameznim pohodom (tel.: 787-434, 159-
86-31) 
Pohod se lahko spremeni oz. prilagodi vremenskim razmeram. Pohodi z oznako * so v koledar
ju akcij PZS za leto 1998. 



Zakaj gojitvena dela 
V marčevski številki glasila Naš kraj smo vam predstavili 
nekatere novosti, ki veljajo od sprejetja novega Zakona o 
gozdovih (1993). Tokrat pa vam bomo napisali nekaj o 
gojitvenih delih v gozdu. 

Kaj so sploh gojitvena dela? To so vsi ukre
pi v gozdu, ki jih izvajamo z namenom, da po
večamo kvaliteto dreves in s tem vrednost se
stoja, ki smo si ga postavili za cilj. Takšen ne
govan gozd poleg lesnoproizvodne bolje 
opravlja tudi vse okoljetvorne in socialne funk
cije. 

Do leta 1993 je bila skrb za opravljanje go
jitvenih del prepuščena Gozdnim gospodars
tvom (financiranje iz t.i. biološke amortizaci
jo! Po novem Zakonu o gozdovih pa je ta skrb 
ĵ fc>/cn<i lastnikom gozdov, s tem da država 
oživl jena gojitvena dela subvencionira z do
ločenim deležem (20 do 40%) vrednosti 
opravljenega dela). 

Kakšni ukrepi so potrebni pri negi gozdov? 
V razvoju gozda ločimo stopnje, ki predstav

ljajo razvojne faze. To so mladje, gošča, letve-
njak, drogovnjak, debeljak. Do razvojne faze 
letvenjak opravljamo nego, od letvenjaka na
prej pa redčenja. 

NEGA MLADJA IN GOŠČE 
Mladje ali gošča se lahko negujeta s po

močjo starega (matičnega) sestoja (indirekt
no) ali z direktnimi ukrepi. 

Nega s pomočjo matičnega sestoja je ce
nejša, saj marsikatero delo opravi namesto nas 
star sestoj. Tako preprečuje premočno zaple-
veljenost tal, varuje mladje pred neugodnimi 
vremenskimi vplivi, ohranijo se le najvitalnej-
ši osebki, slabiči propadejo. 
^Včasih pa indirektna nega ne zadošča, zato 

^ & m i i ! , i m u poslužiti še dodatnih ukrepov, 
^rcd te štejemo čiščenje, rahljanje, uravnava
nje zmesi, obžetev. 

ČIŠČENJE: S čiščenjem odstranjujemo iz 
mladja ali gošče-osebke nezaželjenih lastno
sti (večvrhi, nadrasli, poškodovani), pa tudi gr
movne (leska...) in druge vrste, ki ovirajo raz
voj mladja, oz. gošče (srobot...) 

RAHLJANJE: Poslužimo se ga samo tedaj, ka
dar je mladje pregosto in tako preprečujemo 
poleganje. Intenziteta rahljanja je odvisna od 
drevesne vrste (pr.: zaželjeno je, da je mladje 
jesena ali hrasta bolj gosto, macesen pa je lah
ko bolj redek). 

URAVNAVANJE ZMESI: |e ukrep, s katerim 
dosežemo željeno (ciljno) sestavo, deleže dre
vesnih vrst(pr.: imamo mladje bukve 40%, 
gorkega javorja 10% in cera 50%. Za cilj si 
postavimo sestoj, kjer bo 60% bukve, gorske
ga javorja 25% in cera 15%. Zato že v mla
dem sestoju pospešujemo bukev in gorski ja
vor tako, da odstranjujemo tiste cere, ki ovi
rajo razvoj bukve in gorskega javorja). 

Pri tem ukrepu moramo poznati družljivost 
posameznih vrst na določenem rastišču, da se 
kasneje ne zgodi, da ena vrsta preraste dru
go. Da se to ne bi zgodilo, je najbolje obliko

vati skupine posameznih drevesnih vrst. Naj
primernejša je takšna nega mladja, ki nam 
omogoča oblikovati mešan gozd (več dreve
snih vrst tvori stabilnejši gozd). 

OBŽETEV: nepravilni posegi v gozd (preve
liko odpiranje sklepa - prevelike odprte povr
šine) so vzrok, da tla preraste močan zeliščni 
sloj. Ta pa močno ovira ali celo preprečuje 
normalen razvoj mladja. Da se mladje nor
malno razvija, moramo te zeli .vsaj enkrat na 
leto (če so zeli bujne, tudi večkrat) obžeti. To 
ponavadi opravimo julija, ko zeli že doraste-
jo. Če obžetev opravimo prehitro, zeli ponov
no prerastejo mladje, če pa prepozno, pa je 
efekt obžetve na rast sadike majhen - količina 
prejete svetlobe vpliva na višinski prirastek 
osebka. Mladje obžanjemo v obliki lijaka, da 
dobi dovolj svetlobe, pa tudi pleveli ga kasneje 
ne pokrijejo (zima). 

Nego mladja in gošče je najprimerneje 
opravljati pred olistanjem zardi dobre pregled
nosti, pa tudi poškodbe so takrat najmanjše. 

REDČENJA 
Redčenja začnemo opravljati v letvenjaku, 

to je takrat, ko nekateri osebki prevladajo nad 
drugimi, drugi že zaostajajo, tretji pa že oma
gajo. Takrat se pojavi t.i. razslojenost. 

Srednji in spodnji sloj imata svojo funkcijo, 
nista nepomembna, zato ju praviloma ne od
stranjujemo. Naša pozornost je usmerjena v 
zgornji sloj. V tem sloju izbiramo najkvalitet
nejše osebke željenih drevesnih vrst in jim po
magamo, jih pospešujemo. Izbranim oseb
kom odstranjujemo konkurente. S tem, ko 
odstranimo konkurenta, ima izbrani osebek na 

Gasilci Gasilske zveze Dobrepolje smo se 15. 
02. 1998 četrtič zbrali na občnem zboru, na 
katerem ni manjkalo tudi pomembnih gostov. 
Poleg župana občine Dobrepolje g. Antona Ja
kopiča, so bili navzoči tudi član predsedstva 
Gasilske Zveze Slovenije g. Bogomir Samsa, 
regijski poveljnik g. Jože Burja in predstavniki 
sosednjih gasilskih zvez. Preteklo delovanje je 
v svojem poročilu ocenil predsednik g. jože 
Lenarčič. Za nami je tretje leto uspešnega de
lovanja. V teh letih smo se že kar ujeli. Pre
brodili smo začetne težave in se že vključuje
mo v vsa področja gasilskega delovanja. Naj
pomembnejše je, da smo gasilstvo približali 
vsem našim društvom. Povsod se je premak-

voljo več prostora tako v tleh kot v zraku. Za
radi povečanja mase, korenin in krošnje (asi
milacijskega aparata) se poveča debelinski pri
rastek. To pa pomeni, da drevo prej doseže 
željeno oz. optimalno debelino kot bi jo sicer, 
če sestoja ne bi redčili. Obenem s pospeševa
njem najkvalitetnejših dreves narašča tudi 
vrednost sestoja, negovani oz. pravilno in pra
vočasno redčeni sestoji so tudi stabilnejši, raz
ne ujme kot sta sneg in žled jih ne prizadane-
jo tako, kot nenegovane oz. slabo redčene se
stoje. Poleg tega negovani sestoji kvalitetnej
še opravljajo tudi ekološke in socialne funkci
je, ne samo lesno proizvodne. 

Redčenje začnemo opravljatitakrat, ko so 
krošnje vladajočega sloja utesnjene. Odstra
nimo le najresnejše konkurente. Sestoj ponov
no redčimo, ko vladajoči sloj zraste 2 do 3 
metre v višino, v mlajših sestojih pogosteje, v 
starejših bolj poredko (odvisno tudi od dre
vesne vrste). 

Najpogostejša napaka pri redčenjih je od
stranjevanje srednjega in spodnjega sloja (niz
ko redčenje). Takšno redčenje pa nima učin
ka na rast vladajočega sloja. 

Redčenja spadajo med zahtevna opravila v 
gozdu, zato svetujemo, da se pred posegom 
v sestoj obrnete na svojega revirnega gozdar
ja. Opozarjamo tudi, da mora biti drevje od 
razvojne faze letvenjaka označeno. 

Država pri redčenjih subvencionira samo t.i. 
prvo redčenje (redčenje letvenjaka), to je se
stoja, katerega drevje še ni doseglo merskega 
praga 10 cm. Pri vseh nadaljnih redčenjih na
padejo določeni sortimenti, ki delno že pokri
vajo stroške dela. 

ORODJE PRI NEGI: Vrsta orodja je odvisna 
od vrste dela, ki ga opravljamo in razvojne fa
ze. V mlajših razvojnih fazah uporabljamo 
predvsem srp (obžetev), škarje, kasnej vejni-
ke, sekire in nenazadnje tudi motorne žage. 

Nega je sicer dolgoročna naložba, vendar 
ima zelo bogate obresti. 

ZGS, vodja KE Dobrepolje 
Andrej Andoljšek, dipl. ing. gozd. 

nilo na bolje, kar je izredno razveseljivo. Do
kaz je že to, da so se v preteklem letu vsa 
društva udeležila tekmovanja, celo z več eki
pami in kar solidnimi rezultati. Opaziti je vses
plošno aktivnost, katero tudi finančno stimu
liramo. 

Predvsem smo skrbeli, da je nemoteno po
tekala redna dejavnost v društvih, vzdrževanje 
domov in opreme. Pomagali smo tudi pri do
graditvi doma na Vidmu. Na predlog poveljs
tva smo nabavili in razdelili manjkajočo opre
mo posameznim društvom. PGD Hočevje 
smo pomagali z 30% udeležbo pri nabavi ga
silskega vozila. 

Vsa društva so se udeležila gasilskega praz-

Občni zbor Gasilske zveze 
Dobrepolje 



nika na Florjanovo nedeljo v Ponikvah, ki je 
sedaj postal že tradicionalen. V minulem letu 
je bil dograjen gasilski dom na Vidmu, kate
rega slovesna otvoritev je bila v mesecu juli
ju. O b tej priložnosti nas je obiskal tudi 
obrambni minister. 

V mesecu oktobru smo se udeležili medob
činskega tekmovanja, izvedli preizkus radijskih 
postaj in pozivnikov. Za zaključek vseh aktiv
nosti v mesecu požarne varnosti pa smo or
ganizirali ogled gasilskega muzeja v Metliki. 

Tudi z izobraževanjem smo nadaljevali. Po
leg 18 novih podčastnikov se sedaj usposab
lja še 8 članov za gasilske sodnike. Še vedno 
ostaja problem osrednjega gasilskega društva 
v občini. Največja težava je primerna oprem
ljenost gasilske enote Videm, obstaja pa tudi 
organizacijski in kadrovski problem. 

V svojem govoru je predsednik spomnil še 
na vse večje obveznosti, ki nam jih nalaga dr
žava. Predpisuje različne metode financiranja, 
na katere nimamo nikakršnega vpliva, so pa 

čedalje bolj varčevalne narave. Ne upošteva 
zatečenega stanja ne dejanskih potreb. Po za
konu nas enači z vsemi društvi, ki imajo za 
svoje delovanje bistveno manj stroškov in 
opreme. Tako prostovoljni gasilci vse svoje 
moči usmerijo v pridobivanje materialnih sred
stev za operativo pa jim lahko že zmanjka ener
gije. Država bi morala resneje razmišljati o teh 
problemih. Ali mora res priti do večje katastro
fe, da nekateri spregledajo !? 

Marko Marolt 

Pustovanje v 
klubu upokojencev 

< 1'prav je letošnje pustovanje 
že daleč za nami, je vredno obu
diti spomin nanj. Ker je bilo us
pešno in kar se da zabavno. Vsaj 
v upokojenskem klubu na V i d 
mu je bilo tako. Maske so se za
čele zbirat i takoj po večerji . 
Zdravniška ekipa, usposobljena 
za tlelo na terenu, je imela med 
zbranimi polne roke dela. M e r 
jenje pritiska, ugotavljanje diag

noze in pisanje receptov j ih je 
močno zaposlilo, gledalec brez 
mask pa nadvse zabavalo. Še po
sebno takrat, ko so o d nekod 
pripeljali na zdravljenje onemo
glega klošarja. Z njim so imeli 
toliko opravka, da so odlične či-
stilke, v taki konkurenci, po kr i 
vici ostale nekoliko zapostavlje
ne. 

M. Steklasa 



Piše: Konrad Piko 

Iz Društva 
upokojencev 

N a pustno soboto smo sc imeli zelo lepo. Razpoloženje je bilo 
zelo veselo. M o r a m pohvaliti mačkarc, k i so bile v skupini , pa tudi 
oba para. Vs i so bi l i zelo lepi. Razveseljivo je, da imajo ljudje še 
smisel in veselje za to. Prišli pa so tudi mlajši v maskah kot vsako 
leto. Nekaj mask je tudi v Našem kraju, da boste videli , kako ime
nitne so bile. Pohvalo pa zasluži tudi naš 1'rcnk, ki je tako lepo vo
dil večer in kuharice in kelnarce za tako dobro hrano in postrežbo. 

Dne 8. marca, na dan žena, smo imeli 2. sejo našega odbora. N a 
tej seji smo se med drugim dogovori l i o izletu v Italijo, ki bo 27. 
marca z odhodom in pričetkom pobiranja ob 6. uri na Gesti. Zač-
r ^ s c torej na Cesti in nadaljuje v smeri V i d e m , Kompol jc , Pre-
^ K ' ' , Ponikve. Cena je 1500 tolarjev. Izlet bo nakupovalni v Vr
tojbi v treh trgovinah (sladkarije, konfekcija, prehrana). Nato bo
mo šli v Oglej, mesto izkopanin, ker si ga nismo mogli ogledati 
lani, ko smo bili v Palmanovi . 

4. avgusta pa potujemo na nakupovalni izlet v Lenti na Madžar
sko, (lena je 2800 tolarjev, kot lani. O d h o d je ob 2. uri in petnajst 
minut s Geste, nato na V i d e m , Kompol jc , Predstruge, Ponikve. N a 
tem izletu bomo skupaj še z enim društvom iz Ljubljane. 

Naj vas še informiram, da sem sc pred časom pogovarjal z našim 
županom A n t o n o m Jakopičem o problemu parkiranja pred vho
d o m v naš klub, o pisarni in o pokojninski reformi. S park i rn im 
prostorom pred v h o d o m v d o m ni v redu, ker n i m a m o možnosti 
parkiranja. Če bi se tam, kjer je trava, predelalo v asfalt, bi imeli mi 
izhod. Ge že pridem do vrat, ne morem z avtom ven, ker mi zase
dejo od godbe. Iako sem nekoč že mislil zapeljati navzdol po h r i 
bu. S pošto se da dogovoriti , da tisti dan, ko se dogovorimo, pustijo 
eno mesto prazno. Parkirni prostor rabim v glavnem le za sebe, ko 
^ s t a v l j a m hrano in pijačo. Tako jo moram nositi od banke in po-
Wk sc po stopnic ah navzdol, kar je precej naporno. Župan mi je 
dejal, da bodo potem mladi drveli okol i stavbe. M i s l i m , da bi sc to 
lahko preprečilo s postavitvijo zapornice ali kaj podobnega. Dalo 
pa bi se razširiti sedanje parkirišče, ki je zelo ozko. 

Druga stvar, o kateri sva se pogovarjala, je naša pisarna. Zupan je 
obljubil, da bi jo lahko imeli v prostoru zraven matičnega urada, 
seveda samo ob določenih dnevih in urah, kar bi sc dogovoril i z 
občino, ' lam bi lahko imeli tudi svojo omaro z arhivom. Tega zaen
krat še ne rabimo, saj imamo to pri gospe Stihovi, vendar to ni traj
na rešitev, zato je prav, da b i prišli do svoje pisarne. 

Pogovarjala sva se tudi o pokojninski reformi. 6. marca smo se 
udeležili predavanja o reformi pokojninskega sistema v Grosup
ljem. Predavala sla M a r k o Strus iz vlade in Ivan Kcbrič, poslanec 
DeSUSa. V prvem stebru ne bo prišlo do sprememb, v drugi steber 
naj bi vlagali mladi , v tretjem stebru naj bi bilo prostovoljno. V Slo
veniji je 

462 000 upokojencev, na 1,76 zaposlenega pride en upokojenec. 
Predavanje je bilo zanimivo, dosti novega smo slišali, doma ne sli
šimo tega. Udeležilo se nas je 10 članov, iz Grosuplja j ih je bilo 
dosti več. M l a d i h pa je bilo samo pet, ti se še me zanimajo, čeprav 
bo prav njih ta reforma najbolj prizadela. 

Občni zbor b o m o imeli 26. aprila ob treh popoldne. Vabljeni vsi 
člani upokojencev. 

Družinski kotiček trti? 
N a l o g a vzgoje o t r o k a je v d a n a š n j e m č a s u 
z a h t e v n a bol j k o t k a d a r k o l i . P r v a , o s n o v n a i n 
n a j p o m e m b n e j š a v z g o j a o t r o k a se z a č n e d o m a . 
N i k a k o r ne d o v o l i m o , d a b i g l a v n o besedo p r i 
v z g o j i n a š i h o t r o k p r e v z e l a c e s t a i n o s t a l i 
z u n a n j i d e j a v n i k i . K l j u b n o r e m u t e m p u ž i v l j e 
n j a m o r a m o s v o j i m o t r o k o m n u d i t i dovolj 
svoje d o b r e volje z a p r a v o vzgojo , dovolj č a s a 
z a m e d s e b o j n i p o g o v o r i n k a r je n a j v a ž n e j š e , 
d a t i j i m m o r a m o d o b e r z g l e d . 

Nekje sem prebrala, da ni naloga staršev, da otroku tlakuje
jo cesto, dati pa mu morajo zemljevid z oznakami cest. Da bo
mo starši to zadolžitev lahko kar najbolje izpolniti, se moramo 
vedno znova izpopolnjevati za poklic starševstva. Udeleževati 
se moramo koristnih predavanj. Tudi branje na temo vzgoje je 
nujno. Zato smo se odločili, da bomo v rubriki družinski koti
ček objavljali zanimive ugotovitve voditeljice Centra za sveto
vanje staršem v Ameriki g. Beverlv Brovvning Runyon in njene 
nasvete, kako naj mi, kot starši, dosežemo, da bo naša ljube
zen do otroka v njihovem življenju kaj pripomogla k njihove
mu srečnejšemu življenju. Ugotovitve temeljijo na izkušenih 
primerih in delu z njimi. Prispevke je pripravila Marija Žnidar-
šič, vzgojiteljica v vrtcu Kompolje in sledijo v nadaljevanjih. 

KAKO DOSEČI, DA BO VAŠA 
LJUBEZEN DO OTROKA 
UČINKOVITA 

Ljubezen do lastnega otroka bi morala biti eden od najbolj 
naravnih in čudovitih delov življenja. Materinska in očetovska 
čustva do novorojenega, nedolžnega, nemočnega otroka niso 
podobna nobeni drugi vrsti ljubezni. 

Vsi hočete biti najboljši možni starši na svetu. Toda pretira
na ljubezen se lahko maščuje. 

Pogosto predava in govori na raznih srečanjih in konferen
cah. Na koncu ponavadi povabi poslušalce, naj ji zastavijo star
ševska vprašanja. V petnajstih letih odgovarjanja na taka vpra
šanja je ugotovila, da imajo starši povsod enake osnovne skrbi 
in probleme. Ne glede na raso, religijo ali socialnoekonomski 
status sprašujejo vedno iste stvari: o rivalstvu med brati in se
strami, disciplini, samospoštovanju, času za spanje in dolžno
stih. Ne domišlja si, da pozna edine pravilne odgovore na ta 
vprašanja, saj je prepričana, da za vsak starševski problem ob
staja več rešitev. Starši morajo imeti na razpolago čim več "tri
kov in čim več informacij v zvezi s starševskimi metodami. Po
leg tega je pomemben tudi starševski instinkt. Poizkusiti je tre
ba s tema metodama. Toda ne pozabite, da mora preteči ne
kaj časa, preden boste videli, ali deluje. Na začetku bo vsaka 
sprememba - tudi če stvari izboljšuje - sprejeta z odporom, saj 
spremembe vzbujajo strah in občutek ogroženosti. Vsako spre
membo preizkušajte dovolj dolgo, da bo vsak videl, ali mu us
treza. 

Vsako metodo, za katero se odločite, morate uporabljati do
sledno, če se vrnete k starim načinom, otrok ne bo vedel, kaj 
naj pričakuje in vam ne bo verjel, da stvari obvladujete. Če na 
primer postavite pravilo, da otroka ne boste peljali v šolo, če 
zamudi šolski avtobus, in po enem tednu popustite, ker ravno 
tisti dan pišejo nalogo, ste m u sporočili, da vas lahko zmani-
pulira v vdajo, če si je izmislil dober izgovor. S tem je cel teden 
doslednega starševstva izgubljen. 
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Biti dober oče 
M i s l i m , da bo čedalje bolj težko biti do

ber oče. Mladi imamo na razpolago veliko 
novih stvari, ki včasih nadomeščajo očete. 
Poglavitni razlog za tako ravnanje je v tem, 
da smo čedalje bolj nezadovoljni z. vsakda
nom. Hočemo izkusiti čim več, hočemo ne
kakšno svobodo, hočemo marsikaj, česar 
nam starši ne morejo dati, kljub temu, da 
se trudijo v vsej njihovi moči. Današnji svet 
se mi zdi, da je bolj podvržen praktičnemu 
življenju ali bolje rečeno preživetju. Vs i 
vedno bolj gledajo kako bi čim bolje živeli. 
Z modernizacijo se svet oddaljuje od dru
žine. Starši bodo čedalje bolj zaposleni in 
bodo le s težavo obdržali kariero in druži
no istočasno in se obojemu posvečali z isto 
vnemo. Torej očetovstvo v prihodnosti ne bo 
več tako enostavno kot sem si ga včasih za
mišljal. Seveda pa bo čedalje bolj cenjeno. 

Kaj pa vzgoja? Kako naj bi v pravem d u 
hu vzgajali naše otroke. Pri tem se lahko ze
lo veliko naučimo od naših staršev. O n i so 
se ravno tako odločili za nas, odločili za živ
ljenje odločili za srečo. . . Če se znamo re
snično zahvaliti svojim staršem potem sem 
prepričan, da je njihova vzgoja pustila tako 
pomembno sled, da se bomo tudi mi znali 
nekoč odločiti za družino. M i s l i m da je po
glavitno, da tudi otroci začutijo kaj pomeni 
biti starš, kaj pomeni prevzeti tako veliko 
odgovornost. Največ pa se bomo učili sku
paj s partnerjem. M i s l i m , da je zelo veliko, 
če se znata imeti dva rada, je bistvenega po
mena. Če starša znata sprejemati, živeti in 
dajati ljubezen, sem prepričan, da bodo tu
di otroci to znali. Saj konec koncev vse iz
vira iz družine - iz ene same medsebojne 
l jubezni. 

Marko 
'I* 

Kaj si predstavljam pod 
biti dobra mati 

Nisem še slišala matere, ki bi želela biti 
slaba. Prepričana sem, da je rojstvo otroka 
v življenju vsake žene velik dogodek in da 
si vsaka mati prizadeva vzgojiti svojega sina 
ali hčer v pošteno in zrelo odraslo osebo, ki 
bi znala ceniti in si prizadevati za prave 

vrednote, ter imela jasne predstave o smi
slu in pomenu življenja, da bi lahko vse to 
posredovala tudi svojim potomcem. Toda 
kako res uresničiti in doseči ta cilj? 

Odgovor na to vprašanje se na prvi pogled 
niti ne zdi tako problematičen. Vsak bi go
tovo našel kar nekaj nasvetov, če bi m u po
stavila to vprašanje. Bolj zahtevno se mi zdi 
to, da je treba biti dobra mati vsak dan, prav 
vsak trenutek dajati dober zgled, saj le-ta 
najbolje vzgaja. Prazne so besede in opozo
rila matere, če se po njih tudi sama ne rav
na v vsakdanjem življenju. 

Za mnoge matere v današnjem času je 
problem reči otroku včasih odločen ne, to
rej imeti pravo mero strogosti in otroka na
vaditi tudi na kako odpoved in mu preko 
tega že v zgodnji dobi razložiti, da ni vse do
voljeno. 

Povsod lahko beremo ali poslušamo, ka
ko velik (pogosto negativen) vpliv ima da
nes na mladostnike okolje, vrstniki, mediji 
in družba, malo manj pa se vsi skupaj za
v e d a m o , da ima jo 
največjo moč vpl i -

Vse večji problem pa postaja pomanjkanje 
časa. Danes imamo vsi tako malo časa. Tu
di matere, saj je večina žensk v današnjem 
času zaposlenih in ni več tako kot pred de
setletji, ko so bile matere doma in skrbele 
za d o m in družino. Dejstvo pa je, da se čas 
in razmere sicer spreminjajo, nekatere stva
ri pa se nikoli ne spremenijo. Tako tudi vlo
ga in naloga matere ostaja vedno enaka. 
Mat i mora namreč kljub vsem spremem
bam še vedno najti čas za svojega otroka, za 
odgovore na tiste njegove večne zakaje ali 
pa za pogovor z mladostnikom. 

Vsa teorija o vzgoji pa sama po sebi ne 
pomaga kaj dosti.Predvsem zato, ker je tre
ba njena pravila upoštevati dan za dnem, 
mesec za mesecem, leto za letom. Le kdo je 
zmožen toliko časa živeti tako, da upošteva 
vse te nasvete in ne dela ob tem goro na
pak. Matere so. Zato, ker imajo ljubezen. 
Ljubezen do njihovega otroka vzgaja bolje 
kot karkoli drugega. Mater vodi in ji nesli

šno govori, kaj je za njenega otroka najbo
lje. Prav zaradi tega so se matere zmožne v 
dobro svojega otroka marsičemu odpoveda
ti, a m u hkrati prepovedati ali preprečiti, da 
stori po svoji volji nekaj, za kar menijo, da 
ni prav. 

Tako lahko zaključim z mislijo, da je vsaka 
mati, ki ima ljubezen in se trudi pravilno 
vzgajati svojega sina ali hčer, dobra mati. 
Prav zaradi tega so matere tiste, ki kljub to
likšnim spremembam, ki jih prinaša čas, še 
vedno niso, in verjamem, da tudi nikoli ne 
bodo - kot že toliko drugih stvari - "odpove
dale". 

Irena Hočevar 

### 

Stari grški mit v premislek 
Stari grški mit pravi, da je nimfa L i r i ^ ' 

rodila dečka z imenom Narcis. Otroka je 
o d l i k o v a l a i z j e m n a l jubkost i n , ko je 
odraščal je postajal vse lepši, tako da je 
očaral ničkol iko mladcev in mladenk . 
Narcisovo srce pa je do ljubezni, ki so m u 
jo izkazovali, ostalo vzvišeno in nedovzetno. 
Tedaj pa ga je uzrla nimfa Eho, ki prva 
ne zna govoriti, sama pa ni nikdar dolžna 
odgovora...", in se vanj nesmrtno zaljubila. 
Narcis pa je zavračal tudi njo, zato je Eho 
ginevala v svoji neizpolnjeni ljubezni. Živ 
je ostal samo še njen glas. Ko se je Narcis 
nekoč ves utrujen vračal z lova, se je ustavil 
ob studencu, da bi si potešil žejo. Že se sklo
n i , da b i p i l , ko v kristalni bistrini uzre 
čudovit obraz. Očaran strmi v lepi obraz in 
se vanj zaljubi. Ko pa se, ves koprneč po 
združitvi z ljubljenim bitjem, skloni, d;ul 
poljubil nežne ustne, se mu ustnice dotS> 
nejo le hladne sludcnčnice. Tako se je Nar
cis, zaljubljen v svojo lepoto in obupan, kajti 
ostal si je vekomaj nedosegljiv, spremenil v 
cvet, ki še nosi njegovo ime. 

Žalost 

Drevesa v daljavi šume 
in ptice na nebu križe. 
Reja v daljavi šumi, 
njej človek prisluhnil i želi. 
Po obrazu pa njemu kaplja polzi, 
tiho, tiho, kakor dež rosi. 
Srce močno ga bilo, 
saj greh miru ne pusti. 
Ogenj v njegovih očeh se iskri 
in počasi tako solze suši. 
A nato duša spregovori 
in z žalostjo svojo izkrvavi. 

Melitka Križman 



Poročilo s februarske 
seje sveta staršev 
Med zimskimi počitnicami je bil na Vidmu Svet staršev 
celotnega zavoda, kjer so pregledali, dosedanje delo in 
aktivnosti do konca šolskega leta. S tega sestanka vam 
podajamo le nekaj misli, sicer pa se lahko starši bolj 
natančno seznanite pri svojih predstavnikih v Svetu star
š e v . 

Najprej je ravnatelj seznanil starše z ak
tivnostmi v šoli v zadnjih treh mesecih: 

• Na adventnem sejmu v Podgori so so-
^ v v a l i učenci iz Kompolj , malčki iz vrtca 
^ ^ a . Jadranka z otroki iz Podgore; 

• zimska obredja - prireditev v Jakliče
vem domu so pripravili učenci in malčki 
iz Kompolj , izšla bo tudi video kaseta, stu
dia loto Markclj . Cena bo okrog 2.500,00 
SIT. Ce hočemo, da se vključimo v Turi 
stični projekt, je prav, da imamo na zalogi 
video gradivo; 

• učenci PŠ Ponikve so pripravili dve k u l 
turni prireditvi v decembru - eno za kraja
ne, drugo za bolne in onemogle iz zavoda 
Ponikve - božično novoletni sejem; 

• izvedli smo šolo v naravi za učenec tret
jih razredov na Rogli, katere se je udeležilo 
29 učencev. Učenci so se naučili osnovnih 
pravil smučanja. Vsi so se vrnili nepoško
dovani. Po diskusiji je bil sprejet 

SKLEP: Predstavniki staršev v Svetu 
Ĵ̂ -.šev se strinjajo, da sc v Ijodoče organi
zirali zimska šola v naravi na Rogli, čc bo 
le mogoče. 

• v decembru so učenci OS Dobrepolje 
pripravili skupaj Z go. Emo kulturno prire
ditev v narečju; 

izvedeno je bilo tekmovanje za Cankar
jevo priznanje. Organizirala ga je ga. Ema. 
Rezultati so bili odlični: največje št. dose
ženi točk 88, iz Strug so tekmovale štiri 
učenke 7. razreda. Na vseslovensko tek
movanje bodo odšle tri učenke z V i d m a in 
tri učenke iz Strug. Predlog je bil, naj bi 
ostali tekmovalci prejeli vsaj pohvalo; 

• udeležili smo se tudi natečaja v pisanju 
spisov, ki ga je razpisalo podjetje H E R M E S 
- združenje za kakovost iz Ljubljane. Nalo
ge učenk pod mentorstvom ge. Slavke M u -
star so bile izbrane med dvanajstimi naj
boljšimi spisi, izmed 127. prispelih. V pe
tek, 6. februarja, smo se udeležili skupaj z 
go. Slavko razglasitve in proslave v Ljublja
n i ; 

• učenci PS Kompolje so sodelovali na 

prireditvi srečanja T R E H NAI^EČIJ v D o l 
skem, skupaj z Zagonskimi .fanti. Gorenj
sko narečje so zastopali domačini, dolenj
sko narečje učenci iz Kompol j , štajersko 
narečje so predstavljali plesalci Prlekijc; 

• na V i d m u smo imel i ob k u l t u r n e m 
prazniku recital. Tema recitala je bila Zdrav-
Ijica, prav bi bilo, da drugo leto recital pr i 
pravimo v Jakličevem domu ob kulturnem 
prazniku; 

• v Strugah so pripravil i ob kulturnem 
prazniku kviz in recital, učenci 2. b razreda 
so skupaj z go. Jadranko in Valerijo odšli 
na srečanje z učenci Zavoda za usposab
ljanje invalidne mladine v Kamnik. Bili so 
zelo lepo sprejeti, dogovorili pa so sc za po
vratno srečanje na V i d m u , . 

• pri zgodovinskem krožku pripravljajo 
skupaj z go. Slavko dve publikaciji križank 
in ugank z naslovom B I S T R O U M N I K I 
in B I S T R O U M N I K 2. 

V torek, K), februarja, je potekalo na šoli 
preverjanje znanja iz slovenskega jezika, v 
sredo 11. februarja iz matematike. Pri slo
venskem jeziku so učenci dosegli 62,3% us
peha, pri matematiki je bil rezultat 54,1%. 

V šoli Struge je bil rezultat pri sloven
skem jeziku 58.85%, pri matematiki 54.4%. 

Ravnatelj je v obrazložitvi primerjal re
zultate lanskega leta ob polletju in na kon
cu leta, pokazal pa je tudi grafični prikaz 
doseženih rezultatov. Poudaril je, da smo z 
rezultati dokaj zadovoljni. 

V mesecu marcu ali v začetku aprila bo 
za starše otrok, ki bodo v prihodnjem šol
skem letu obiskovali razredno stopnjo, se
stanek na temo podaljšano bivanje. Pri tem 
se jih mora odločiti vsaj najmanj šestnajst 
staršev in učencev, vendar nam more dati 
pri tej številki soglasje tudi ministrstvo. V 
primeru, da se jih odloči 21 staršev in učen
cev, bo oddelek zagotovo. Na tem sestanku 
bodo starši obveščeni o okvirni ceni kosila 
in pogovorili se bomo tudi o urah, ko naj 
bi bilo PB. N a sestanek bomo povabili tudi 
starše iz vseh treh podružničnih šol. 

N a ministrstvo smo že oddali prošnjo za 
soglasje k objavi razpisov za učitelje, ki se
daj poučujejo za določen čas ali pa se nam 
bo število učiteljev povečalo zaradi poveča
nja oddelkov. Prav tako smo zaprosili tudi 
za sistemizacijo in sicer polovično zaposli
tev računalničarja, nova zaposlitev učitelja 
v PB in za 0,75 delovnega časa snažilke. Uči
telja PB bomo verjetno dobil i sistemizira-
nega, za ostala dva profila pa je zelo veliko 
vprašanje odobritve. 

Glede na dejstvo, da gradnja poteka po na
črtih in so v tem mesecu narejeni že tlaki, 
hkrati pa poteka tudi beljenje učilnic in po
vezava z obstoječo šolo, smo lahko prepri
čani, da bo I. septembra 1998 prišlo resnič
no do vselitve v prizidek. Zaradi tega je že 
konec februarja v časopisu Naš kraj izšel raz
pis za prosta mesta v vrtcu. Trenutno ima
m o Že osemnajst prijav. Glede na dejstvo, 
da zapusti 1. septembra II malčkov vrtec, 
ker odhajajo v prvi razred, nam tako ostane 
za tretjo skupino že sedem otrok. Prepriča
ni smo glede na povpraševanje staršev, da bo 
prošenj še bistveno več. O d starosti prijav
ljenih otrok pa je odvisno kako bomo obli
kovali oddelke. Že sedaj je gotovo, da bo v 
novem vrtcu tudi jaslični oddelek. 

V prihodnjih mesecih bo še veliko aktiv
nosti za začetek novega leta na osnovni šoli 
in v vrtcu. 

Največ težav bomo imeli v jeseni pri iz
vajanju pouka športne vzgoje, ker bodo vsi 
oddelki v dopoldanskem času. Možna reši
tev bi bila, da bi ob določenih urah lahko 
bili učenci razredne stopnje namesto v te
lovadnici v večnamenskem prostoru vrtca. 

V mesecu aprilu bo imel ravnatelj na ro
diteljskem sestanku tudi poročilo o pripra
vah na devet letno osnovno šolo.V poročilu 
b o m podala le nekaj izhodišč: 

• pričetek obveznega devetletnega progra
ma sc prične v šolskem letu 2004/2005. D o 
tedaj je potrebno zagotoviti tudi kadrovske 
pogoje; 

• v prvem razredu (sedanja MS) bosta 
poučevali učiteljica razrednega pouka in del 
ur bo pri pouku prisostvovala tudi vzgojite
ljica. Vsi dosedanji kadri morajo iti skozi se
dem modulov, kjer sc seznanijo z novost
mi , ki bodo v prvi triadi bodoče devetletne 
šole. Pri tem pa so naleteli na velike težave 
povsod po Sloveniji, ker je organiziranih 
premalo seminarjev za tako veliko število 
učiteljev in vzgojiteljic v prihajajoči devet
letni šoli; 

• preverjanju znanja po posameznih tria-
dah ne bo več obvezno, vendar pa ga bo šo
la morala ponudil i za tiste učence, ki bodo 
to želeli. Po prvih dveh triadah bodo rezul
tati bili le za interno uporabo; 

nadaljevanje na str. 30 + 
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PUSTNE Š£MC 

Zjutraj sem si na glavo nataknil 

klobuk in za pas sem si zataknil pištolo. 

H>il sem kavboj. Potem sem se s kombi' 

jem pripeljal v šolo. V šoli smo imeli 

pustni karneval. Sli smo po Vidmu. Ko smo prišli nazaj, 

smo šli k malici. Ko smo pomalicali, smo šli domov. Doma 

sem s prijatelji šel po vasi. Ljudje so nam dali veliko 

denarja. K o se je stemnilo, smo si razdelili denar. Vsak je 

dobil devetsto tolarjev. Potem smo šli domov. Doma sem 

se še malo učil. nato pa zaspal. 

Pok Kline, /JO 

Kdor matere ni poznal, ne ve kaj je dobrota. 
(hrvaški pregovor) 

Materinska ljubezen se ne stara. 
(nemški pregovor) 

Pust v Zagorici 
Poštari tradicionalni nava

di si jc skupina Zagoričanov 
zopet nadela maske in se od
pravila po vasi. Nj ihovo nav
zočnost je žc od daleč nazna
njala h a r m o n i k a ljudskega 
godca, ki je ob spremljavi ta 
grbastega prvi pristopil k h i 
šnim vratom. Z a njima sta 
prišla ta lep in ta lepa, na 
koncu pa s težkimi koraki ta 
star in ta stara. 

Po izročilu gospodinja po
vabi mačkare v hišo in j ih 
obdari. Pri odhodu se mač
kare zahvalijo za prejete da

rove ter zaželijo srečo in do
bro letino. 

Kar smo videli, je le maj
hen del tega, kar je bilo vča
sih žc prikazano na priredi
tvi v Zagorici in na V i d m u . 
Morda prihod te skupine po
meni, da Zagoričani še niso 
pozabil i na svoje mačkare. 
Želimo si lahko le, da bo v 
prihodnosti karneval zaživel 
v svoji polni obliki . S tem bi 
se ohranila tradicija in kul 
turno izročilo. 

Janez LenarčuA 

Pustne seme £ 

Na najbolj norčavi dan v letu smo se učenci in učitelji 

razredne stopnje pokazali v drugačni podobi. Našemljeni 

smo se sprehodili skozi Videm, se ustavili pred občinsko 

stavbo in zbranim prebrali nekaj pustnih novic. Izbrali smo 

najlepše in najbolj domiselne maske ter jih nagradili. 



Obisk skladatelja in 
pravljičarja Janeza Bitenca v 
PS in vrtcu v Kompoljah 

V petek, 6. februarja, jc otroke v vrtcu in 
učence v podružnični osnovni šoli v K o m 
poljah obiskal priljubljeni otroški skladatelj 
in avtor številnih glasbenih pravljic Jane/. 
Bitenc. Njegov opus obsega kar 400 do 450 
enot (pesmic, glasbenih pravljic, knjig in av-
diokaset). 

Vzgojiteljice in učiteljice so skupaj z otro
ki vložile veliko truda v pripravo na obisk 
velikega prijatelja otrok. Skupaj z otroki so 
napravile razstavo risbic na temo znanih 
> ^p>r;nli pravljic laneza Bitenca. Pripravi 

le so tudi razstavo knjig, k i jih je napisal to
kratni gost in tudi preprostih glasbenih i n 
strumentov, ki so j ih otroci sami izdelali. 

Skladatelj Janez Bitenc jc o t rokom v vrt
cu in učencem v šoli povedal svojo glasbe
no pravljico. O t r o k o m jc zaigral nekaj zna
nih melodij svojih pesmic, katere so otroci 
takoj prepoznali . 

Z o b i s k o m skladatelja Janeza Bitenca 
smo bi l i vsi zelo zadovoljni, šaj nam je le
po polepšal slovenski kul turni praznik. 

Knjižničar Matej Kalan 

Skladatelj Janez Bitenc med otroki v vrtcu 

V šoli smo pri pouku glasbene vzgoje izde
lovali male ritmične instrumente. Instrumen
te smo prestavili in vsak je zaigral na svojega. 
Skupaj z otroki iz vrtca Ciciban smo pripravili 
razstavo malih ritmičnih instrumentov. Nato 
smo začeli zbirati pesmice in glasbene prav
ljice, ki jih je napisal skladatelj g. janež Bitenc. 
Veliko smo se jih naučili, nekatere smo tudi 
ilustrirali. Knjižničar Matej Kalan se je dogo
voril, da je skladatelj g. janež Bitenc v petek, 
6. februarja obiskal našo šolo in vrtec Ciciban. 
Povedal nam je glasbeno pravljico. Skupaj 
smo prepevali pesmice. Obljubil je, da bo še 
prišel, ko bodo rastle trobentice. Njegove prav
ljice in pesmice so mi zelo všeč. G. Janez Bi
tenc je napisal zelo veliko pesmic za otroke in 
zaželeli smo mu, da bi jih napisal še veliko. 

Drugo zelo zanimivo in prijetno doživetje pa 
je bil glasbeni koncert učencev glasbene šole 
pod vodstvom učiteljice Rezike Šuštar. Pred
stavili so nam instrumente in prisluhnili smo 
njihovim zvokom. Spoznal sem, kako lepa je 
glasba in čeprav ne hodim v glasbeno šolo, 
mi je glasba zelo pri srcu. 

Rok Blatnik 

O T R O C I IZ V R T C A S O 
P R I P O V E D O V A L I 

Misli otrok ob obisku JANEZA BITENCA: 
Anja: Meni je bilo všeč, ko smo se učili pe

smico o klobučku. 
Matic: Všeč mi je bilo, ko nam je pripovedo

val pravljico in igral na sintiseizer. 
Simona: Všeč mi je bilo, ko smo se slikali in 

je rekel, da bo povedal otrokom, kako smo prid
ni. 

Žiga: Tudi jaz bi rad imel tak klobuček, kot 
ga je imel jakec. 

Gašper: Rekel je, da nas bo še obiskal. 
Jerneja: Narisali smo mu veliko risbic. 
Miha: Zapeli smo mu veliko pesmi. 
Petra: Njegove pesmi so mi zelo všelč in jih 

rada pojem. 

Predstavitev Dobre-
polja na nacionalni 
televiziji 

Učenci OŠ Dobrcpolje so se na začetku 
šolskega leta javili za sodelovanje v oddaji 
'od klobukom. 

V torek, 10. 3. 1998 nas je razveselil tele-
b n , da je bila naša šola izžrebana za sode-
ovanje v omenjeni oddaji . V oddaji bo 

predstavljena tudi reportaža o Dobrepolju. 
V začetku aprila pa se bodo učenci naše šo
le na snemanju pomeri l i v tekmovalnem 
delu oddaje. Oddaja bo na sporedu nacio
nalne televizije eno izmed sred v mesecu 
aprilu (predvidoma 22. aprila). 

Našim učencem lahko na tekmovanju 
lžclimo veliko uspehov in sreče. 

Skladatelj Janez Bitenc med otroki v šoli 
G R O S U P L J E 

Adamičev- fs Knjižničar Matej Kalan 



Odmevi 

Izjava 
ob sprejemanju Zakona o športu v Državnem 
zboru Republike Slovenije 

V teh dneh ima Državni /bor na dnevnem 
redu sprejem Z A K O N A O ŠPORTU - tretje 
branje. Športni forum Slovenije je še pred
vsem v zadnjih mesecih opravil vrsto aktiv
nosti in dve javni okrogli mizi , s katerimi 
je poskušal zaustaviti sprejem tega zakona, 
ki ga slovenska športna javnost zavrača. 

To ni doslej uspelo, zato Športni forum 
objavlja stališča do Zakona o športu in po
ziva Vlado Republike Slovenije k razumno
sti, poslance Državnega zbora pa k trezne
mu premisleku. V nadaljnem tekstu poda
jamo navedenim v razmislek nekaj najpo
membnejših zadržkov do takega Zakona in 
delovanja Ministrstva za šolstvo in šport: 

1. 
Predlaganje takega Zakona o športu, kol 

ga je predložilo Ministrstvo za šolstvo in 
šport v tretje branje in sprejem, ne izhaja i/, 
potrebe po zakonski opredelitvi športa v Slo
veniji, ampak iz. političnih in podjetniških 
interesov vodilnih strank koalicije. Tak za
kon slovenskemu športu ne koristi, pač pa 
nasprotno - škodi! 

Na vse razprave in pobude s strani c ivi l 
ne sfere (tudi Športnega foruma) so bili od
govori predlagateljev zakona le politični in 
ne strokovni. 

2. 
Temeljni akt za šport bi moral biti Nacio

nalni program športa, ki bi moral oprede
ljevati tudi materialne obveznosti države. 
Sile zalem, ko je nacionalni interes in pro
gram športa v parlamentu ugotovljen in do
ločen, je smotrno ugotavljati, kaj je potreb
no določiti s posebnim Z a k o n o m o športu. 

3. 
Zakon o športu ni temeljni akt, ki ga po

trebuje slovenski šport, kajli iz (predlagane
ga) zakona (za državo) ne izhajajo material
ne obveznosti do športa. Zakon je le poskus 
discipliniranja civilne družbe in je v nas
protju z drugim zakonom, in sicer Zako
nom o društvih. Ministrstvo za šolstvo in 
šport si želi z Zakonom o športu zagotoviti 
popolno oblast nad slovenskim športom. 

4 . 

Večina modernih držav danes nima zako
na o športu, a imajo bistveno bolj razvit 
šport kot Slovenija. 

5. 
Ministrstvo za šolstvo in šport si je podre

dilo večino proračunskih sredstev za šport, 

ki j ih razdeljuje samovoljno, brez strokov
no preverjenih in objavljenih meril in brez. 
poročanja športni javnosti o porabi teh sred
stev. 

6. 
Ministrstvo za šolstvo in šport se je v zad

njih letih prelevilo v izvajalca programov 
športa. Ministrstvo nastavlja profesionalne 
trenerje po posameznih športnih društvih 
m i m o vednosti občinskih upravnih orga
nov, samo vodi tudi vrsto izvajalskih progra
mov (Športna značka, Učenje plavanja, 
športna tekmovanja, itd.). 

7. 
Predlagani Zakon o športu razvrednoti 

športna društva (civHno sfero) in jih podre
ja v zgolj I Z V A J A L C E (terminnologija .sa
moupravnega socializma) od Ministrstva 
predpisanega programa športa v Sloveniji. In 
še izvajalec je športno društvo po tem za
konu le, če ga izbere Ministrstvo za šolstvo 
in šport. 

8. 
Predlagani Zakon posega v temeljne pra

vice posameznih športnih panog in j i m 
predpisuje način delovanja, kar je v nasprot
ju z Zakonom o društvih (3. člen I. odstav
ka), po katerem so društva povsem samo
stojne institucije civilne družbe, ki si same 
določajo način delovanja. 

9. 
Zakon bi nujno moral odražati socialno 

politiko države na področju športa, še pred
vsem v današnjem času, ko je vse več ne
varnosti mamil in drugih zasvojenosti mla

dine ter je vse več mladine brezposelne. 

10. 
S takim Zakonom o športu bo država še 

bolj prevalila finančno breme športa na ra
mena staršev, čeprav je že danes šport najm
lajših kategorija, ki bi moral biti prednost
na skrb države, v največji meri na finanč
nem bremenu staršev. S tem se bo še bolj 
zmanjšala dostopnost športa otrokom so
cialno šibkejših kategorij, kamor vse bolj so
di že večji del Slovencev. Pač pa Zakon 
osrednjo pozornost namenja vrhunskemu 
in profesionalnemu športu. 

11. 
Stanje na področju športa, predvsem po 

zaslugi takšnega delovanja Ministrstva za 
šolstvo in šport, je podobno stanju družbe. 
M e d športniki, seveda predvsem meti šport
nimi delavci, je zavladala apatičnost d o ^ 
meljnih problemov športa, kajti n e m o " ' 
očitna. Tako se civilna sfera ob omaganem 
OKS-ZŠZ (vsa čast redkim izjemam), ne 
upira več podržavljanju športa v Sloveniji. 

Zato Športni forum Slovenije poziva po
slance Državnega zbora, da se pred spreje
manjem Zakona o športu podrobneje sez
nanijo s položajem v športu (in to ne le eno 
stransko, s strani Ministrstva za šolstvo in 
šport) in presodijo, ali je res potrebno spre
jemati Zakon o športu ali pa se naprej po
govori l i , uskladiti med seboj različne po
gled civilne sfere in vlade in se odločili, kaj 
v športu v Sloveniji sploh hočemo. 

Za ŠPORTNI FORUM Slovenije 
predsednik: Janez G. VIRK 

(Opombo uredništvo: Zakon o športu je bil 
med pripravo našega glasila žc sprejel. Odlo
čili smo se, da izjavo objavimo zaradi popol
nejše informacije o vsebini zakona.) 

MISLI 

Kadar mati joče, so solze iskrene. 

Materino srce je zmeraj mehko. 

Materine oči so slepe. 

Mati razume svojega otroka, četudi je nem. 

(nemški />regovor) 

(švedski pregovor) 

(ruski pregovor) 

(italijanski pregovor) 

Očetova dobrota je višja od gore, materina dobrota je globlja od morja. 
(japonski pregovor) 



Pisma bralcev 

Reševanje romske problematike 
Na občinski odbor stranke 

prihaja zadnje čase kar veliko 
pošle. Nekaj je podpisane, nekaj 
pa tudi ne, kajti nekateri noče
jo biti imenovani, čeprav so nji
hove težave argumentirane in 
čisto mogoče. Za ta izvod občin
skega časopisa sem izbral v ob
delavo podpisano pismo, v ka
terem je nakazano, da bomo tu
di v Dobrepoljski dolini imeli 
Rome. Težko verjamem, da je bi
lo predhodno med piscem pi 
sma in dobrepoljskim g. župa
nom dosežen dogovor, kateri bi 
A ' d j i l na promociji občine in 
/^•'ana, kar se je ne tako dolgo 
dogajalo v nam dobro poznani 
sosednji grosupeljski občini. 

Pisec pisma je v želji po m i 
ru in rekreaciji v naravi pred leti 
k u p i l nekefliko večjo gozdno 
parcelo v k.o. Zdenska vas. Ker 
je to področje nezazidljivo, je 
Želel v naravni vrtači narediti 
zemljanko površine 2x3 m, ki 
bi služila za gozdarsko orodje, 
stol za počitek, delovno obleko 
in kakšen lonec za kuhanje ča
ja ali pripravo toplega obroka. 
Kot piše nesojeni tabornik, se je 
okoli njegovega projekta nega
tivno izreklo tudi nekaj prizna
nji strokovnjakov in tudi spo-
^ p . i s k o varstvo. Nekatera pri 
dobljena soglasja so tudi pozitiv
na, kol je razvidno iz dokumen
tacije, postopki birokracije pa 
nerazumljivi, saj je med soglas
ji mogoče opaziti, da je tudi za 
posek desetih dreves trepelikc in 
belega gabra potrebno soglasje 
pristojnega organa. Seveda je 
med postopek posegel tudi sod
nik za prekrške, toda ni razvid
no kakšno pokoro je naložil ta
borniku na lastni parceli. 

Verjetno je v veliki meri tak
šnemu postopku in onemogo
čanju veliko pr ipomogel tudi 
kakšen občinski f u n k c i o n a r 
(naša občina ima dva) in zaradi 
vsestranskih pritiskov ter one
mogočanja taborjenja na lastni 
parceli, se je pisec odločil, da 
parcelo podari, uradno Z daril
no pogodbo za 49 let.. 

Verjetno bi se darilna pogod
ba lahko nanašala na kakšno do
brodelno ustanovo, kot je na 
primer Karitas, toda lastnik je 
kot obdarjenec navedel romsko 
družino. Oče, mati in pel otrok 
z odprto možnostjo za še kak
šnega malega Romčka, kajti nji
hova nataliteta je velika. 

Zelo zanimiva je tretja točka 
darilne pogodbe, kjer se obdar
jenec zavezuje, da bo vsako leto 
g. Antonu Jakopiču iz. Podpeči 
poklonil kapuna (v mladosti ka
striran petelin, rejen ima meh
ko meso), kot dejanskemu da
rovalcu. Tudi glede plačila dav
ka je v pogodbi dorečeno, kar ni 
mogoče zaslediti v vsaki pogod
bi. Stvar izgleda na prvi pogled 
mogoče neresna, toda po prever
janju, če je taka pogodba s prav
nega pogleda pravilna in izve
dljiva, ni nobenih ovir. To mi pa 
že daje misl i t i , da čisto lahko 
dobimo v našo občino Rome. S 
tem bo nekoliko razbremenje
na Oaza na Mlačevem in župan 
sosednje občine, mi bomo prišli 
do pomembne pridobitve in is
točasno tudi do medijske o d 
mevnosti, česar bo deležen tudi 
g. Anton Jakopič iz Podpeči. 

Kako se bo stvar odvijala, je 
nemogoče predvideti. Mogoče 
se bo izteklo tako, da bo nesoje
ni tabornik odstopil od zastav
ljenega cilja in podpisa darilne 
pogodbe, toda po tem scenariju 
tudi s kapunom ne bo nič, če
sar si želimo vsi in verjetno tu
di župan. 

Slave Palčar 

PAPERLAPA IN PAPAZJANIJA 
(samo mrtvaki in bedaki nikoli ne 
menjajo svojega mišljenja) 

V I M E N U K U L T U R E ... 
Smo nekateri, ki posluša
mo glasbo s CD-jev. In so 
nekateri, ki so jim všeč 
ovitki nekaterih(l) CD-jev. 
In so oni, ki v imenu t.i. 
umetnosti, izdelujejo 
povprečnemu državljanu 
čudne ovitke CD-jev. Je 
umetnost in je norost! Brez 
meja ... 

Vlak iz vasi Cesta je letos vo
zil samo dvakrat po dol ini . N a 
pustno nedeljo in pepelnično 
sredo. Rilo je nekaj novih idej in 
prikazovanja dogodkov iz prete
klega lela. Standardna predstava 
vaščanov Ceste skupaj z gosli in 
enluziasti iz drugih vasi. Dejal 
b i , nič posebnega. Pa je bilo ne
kaj posebnega. Rile so mačkarc 
namreč. V sredo je bi l pa Nace 
pokopan. Imel je novo mlado 
vdovo. Po pogrebu je veselo zai
grala na frajtonarco. Kar osvežu
joča sprememba . U ja mlada 
vdova pač! Jok je za pogreb, živ
ljenje pa potem teče dalje. 

Pred dvema letoma je Palčar 
objavil v "Našem kraju" nekaj o 
mačkarah. Tudi o zagoriških. 
Zares izgleda, da so j ih takrat 
otroci videli zadnjič. In kljub 
s i l n e m u t r u d u Turističnega 
društva. Al i pa prav zato. Se do
bro da je bil to pust in z njim 
mačkarc, pa čeprav so prišli sa
mo "klošarji" s Ceste. 

Sicer pa je dobro, da živimo v 
občini dobrepol jski . N i m a m o 
veliko težav in zgag. Ce bi živeli 
v Amer ik i , bi bilo to popolno
ma drugače. Tam je sedaj C l i n 
ton v preiskavi. O n bo moral 
vsemu ameriškemu narodu po
kazati listo, kar je do sedaj kazal 
samo določenim osebam žen
skega spola. To je prava demo
kracija. Vanjo se moramo eno
stavno zal jubit i . Tam ne sme 
predsednik nič skrivati. Sedaj se 
pričakuje, da bo moral pokazati 
na predvolilnem plakatu še kaj 
več, ne samo portret. 

N o , sedaj si pa zamislite kaj 
takega tu pri nas.Da bi župan
ski kandidat pokazal "vse" kar 
i m a . M a l o m o r ge n ! Tukaj še 
vprašati ne bi smel več, zakaj je 
prizidek k šoli podoben skladiš
ču z okroglo črno streho. M a ja, 
seveda! To je zato samo zaradi 
mačka r. 

- Pa zakaj so ukinjeni plačani 
prevozi za šolarje od petega raz

reda naprej? Saj je svet občine 
sprejel in odločil, da mora biti 
prevoz za vse. In sedaj "nekdo" 
ukine in spremeni to stvar. To je 
demokracija, v katero se ne mo
reš zaljubiti. N i t i sovražiti je ne 
moreš, ker je n i . To je partijski 
voluntarizem. Naduslavna kate
gorija. 

Nekje pa je demokracija. V 
pisani besedi. Na tem področju 
se človek lažje izrazi in pove, kar 
misli. Tako kot gospodič Tom
šič. Spet je nekaj napisal o spla
vu in podobnem. Človek, ki je 
rodil!? A l i pa se je samo rodil? 
N i še izšolal nobenega malega 
Dobrepoljčka. Sicer pa tudi jaz 
nisem za splav. Jaz sem za ladjo 
ali vsaj za jahto. Na Stari luži 
bomo vozili zastonj male Dobre-
poljčkc, da ne bi padli s splava. 

Janša predlaga, da bi seje dr
žavnega zbora prenašali po TV. 
Tudi prav, čeprav jaz sam to stvar 
precej težko prenašam. Ce bo 
predlog sprejet, bomo pri nas 
morali uvesti kino predstave za 
prenose sej občinskega sveta v 
Jakličevem domu. Da se "bo obr
nil v grobu od muke. Jaklič, ne 
dom. 

Država je prevzela patronat 
nad konji in kobilarno v Lipici, 
naša občina pa nad nekaj ovni 
in zajci. Sedaj je potrebno samo 
še uradno prevzeti patronat nad 
nekaj občinskimi osli, kajti ko
nje vzdržuje država, ovnov, zaj
cev in oslov pa ne. 

Bližajo se lokalne volitve. Loj
ze pravi, da je potrebno obrniti 
se k malemu človeku. Jaz pa ne 
želim biti palček, sploh pa si ne 
želim imeti Sneguljčice z bra
do. 

Dr. Janez podpira lokalne od
bore stranke na lokalnih vol i 
tvah. V lokalih bomo sedaj lo
kalni lokalci, tako kot prej, sa
mo sedaj z blagoslovom gazde. 

Za krepnit, ali ne? 

BlaževZvone 



S o p o d r o č j a i n v a s i , k i s o p o k r i v i c i 
p r e z r t e i n s l a b o p o z n a n e . M o r d a z a t o , k e r 

s o n e k a t e r e s k r i t e m e d g r a p a m i , d r u g e 
l e ž i j o v i s o k o v g o r a h , t r e t j i h s p e t n i n a 

z e m l j e v i d u . V s e m p a j e s k u p e n m i r , t i š i n a 
i n s p o k o j n o s t v n e o k r n j e n i n a r a v i . 

D r e ž n i c a i n Z a k o j c a s t a d v e t a k š n i v a s i . 
N a š e k r a j a n e ž e l i m o p o p e l j a t i v t e k r a j e z 
ž e l j o , d a u g o t o v i j o i n p o t r d i j o z a m i s l i i n 

c i l j e n a š e o b č i n e g l e d e r a z v o j a k m e č k e g a 
t u r i z m a p r i n a s . 

Z a t o 

Turist ično društvo Podgora 
o r g a n i z i r a 

v s o b o t o , 1 8 . a p r i l a 1 9 9 8 , 

strokovno ekskurzijo 
v vasi DREŽNICA in 

ZAKOJCA pri 

P r o g r a m izleta : 

6.00 o d h o d a v t o b u s a - p o t b o p o t e k a l a p r e k o 
K r a n j s k e G o r e 

8.30 p r i h o d v T r b i ž ( I t a l i j a ) - p o l u r n i p o s t a n e k 
9.00 o d h o d i z T r b i ž a - p r e k o m e j n e g a p r e h o d a 

P r e d e l , k r a j š i p o s t a n e k p r i t r d n j a v i K l u ž e , 
m e d p o t j o o g l e d o s t a n k o v i z I. s v e t o v n e 
v o j n e ( S o š k a f r o n t a ) 

11.00 p r i h o d v D r e ž n i c o - o g l e d t u r i s t i č n e v a s i 
D r e ž n i c a , m u z e j a I. s v e t o v n e v o j n e , 
l o v s k e g a m u z e j a , z b i r k e k o r e n i n i n 
d e g u s t a c i j a 

13.00 o d h o d i z D r e ž n i c e - p o s t a n e k p r i s l a p u 
B o k a 

15.00 p r i h o d v Z a k o j c o - k o s i l o i n o g l e d 
t u r i s t i č n i h k m e t i j t e r z n a m e n i t o s t i k r a j a 
( B e v k o v a d o m a č i j a ) 
p o v r a t e k p r e k o I d r i j e v v e č e r n i h u r a h 

C e n a i z l e t a z n a š a 2 . 0 0 0 S I T i n v k l j u č u j e t u d i 
s t r o š k e k o s i l a . 

P r i j a v e i n i n f o r m a c i j e n a t e l . 7 8 7 - 1 7 7 ( N o v a k ) . 
O b v e z n o j e i m e t i s s e b o j p o t n i l i s t . 
P r i j a v e b o m o s p r e j e m a l i d o z a s e d e n o s t i s e d e ž e v 
n a a v t o b u s u . 
Vsi, ki vas ta študijska tura zanima, prisrčno 
vabljeni! 

Literarni kotiček 
Jože Štih 
LJUBEZEN 

Po širokih travni kil i 
in njivah 
bi tc vodi l . 
Želim si to. 
V moči ljubezni 
ki jo vsi pretvarjajo v nagon 
bi te iskal. 
Tn tc bom našel. 
Zmaj i življenja mi nc 
bodo grozil i in potapljajoče 
ladje bodo našle svoj 
večni pristan, 
verjel bom v to 

dokler bo srce bilo 
in vedi ko si žalostna 
sem tudi jaz. tu. 

Bog je ljubezen. 

In mi jo daješ nc vem 
za to. 
V svoji glavi si zamišljam 
malike a ti mi 
sipaš darove, 
ko si sama, 
takrat sem jaz tu. 
Daleč si 
a vem da si moja 
čeprav v drugih objemih. 

Podpisana Kristina Mlakar, stanujoča v Zagorici 47, VidetrA 
Dobrepolje, w> 
p r e p o v e d u j e m u p o r a b o zeml j išča - pare. št. 53,54, 315,31 7 
k.o. Zagorica, ki mejijo na skupno vaško lastnino "luža" za kakršne 
koli vaške namene, posebno igre z žogo ter druge športne 
aktivnosti brez mojega izrecnega dovoljenja. 

Zagorica, 25. 2. 1998 

Športno društvo 
Dobrepolje 
OBČINSKO PRVENSTVO V KOŠARKI 

REZULTATI 2.K0LA, z dne 8.3.1998 
Šumarji - Jastrebi 21 12 
ŠD Kompolje - Avtop. Potočar 19 21 
Trio Zel.dolina - Miz. Tekavčič 10 21 
Pizzeria Adam - Koma 750 20 21 
Bistro Adam - Zagorica 21 10 
Šumarji - ŠD Kompolje 21 14 
Avtop. Potočar - Trio Zel. dolina 21 16 
Miz. Tekavčič - Pizzeria Adam 21 17 
Koma 750 - Bistro Adam 21 19 
Jastrebi - Zagorica 21 8 
Miz. Tekavčič - Avtop. Potočar 20 21 

LESTVICA 

1. Koma 750 5 5 0 105 83 +22 10 
2. Avtoprev. Potočar 5 5 0 105 85 +20 10 
3. Šumarji 5 3 2 90 86 + 4 8 
4. Mizarstvo Tekavčič 5 3 2 101 88 + 13 8 
5. Pizzeria Adam 4 2 2 79 64 + 15 6 
6. Bistro Adam 4 2 2 75 69 + 6 6 
7. Trio Zelena dolina 4 1 3 66 66 0 5 
8. Jastrebi 4 1 3 64 81 - 17 5 
9. ŠD Kompolje 4 0 4 66 84 - 18 4 
10. Zagorica 4 0 4 29 84 - 55 4 



V tem času, ko to berete, je spomladanski del občinskega prvens
tva v košarki že končan. Ker pa je potrebno članke za objavo oddati 
do določenega datuma, vam lahko posredujemo rezultate in lestvi
co 2. kola. 

Opazili ste, da je število ekip - z lanskih sedem - naraslo na deset. 
Izredno pohvalno. Pohvalno že zaradi tega, ker te ekipe sestavljajo 
mladi ljudje, študentje in dijaki, in ki vedo, kaj hočejo. 

Prikazana košarka je za naše področje na izredno visoki ravni. 
To je samo dokaz, da delamo v pravi smeri. 

Zaključki razširjenega sestanka ŠD Dobrepolje, z dne 
20. 2. 1998: 

I. V preteklem letu so bile vse športne in delovne akcije izvede
ne po planu. Naj jih nekaj naštejemo: 

- zimska vadba za moške in ženske 
- občinska liga v košarki in nogometu 
- zaključna medobčinska turnirja v odbojki in malem nogome-

^ mesecu športa organizirana turnir v košarki in kros 
turnir v namiznem tenisu 

- ekipe športnega društva so se udeleževale različnih turnirjev iz
ven občine (Koma 750 - I. mesto na medobčinskem turnirju v ko
šarki, Bruhanja vas - 3. mesto na medobčinskem turnirju v malem 
nogometu, ekipa SI) Dobrepolje - I. mesto na malonogometnem 
turnirju v Grosupljem, N T S Dobrepolje - nastopa v dveh ligah (me
dobčinski in ljubljanski), na obeh je nas vrhu lestvice, veterani SD 
so se v malem nogometu na Dnevnikovem turnirju prebili v os
mino finala, in še bi se dalo naštevati) 

- opravljeno je bilo preko 100 prostovoljnih delovnih ur (igrišče 
in klubski prostori) 

3. Finančna realizacija : - vseh prihodkov je bilo I, 327. 762 SIT, 
Odhodkov pa je bilo za l , 099. 373 SIT. 

4. Plan dela ŠD Dobrepolje za leto 1998: 
- 19.4. in 26. 4. akcija " Veter v laseh - s športom proti drogi " 

•
28.6. turnir za veterane v malem nogometu (v Ponikvah) 
•i().8. odprti turnir v malem nogometu za vse kategorije 

- 12.9. košarkaški turnir trojk - street bali - nočni turnir 
- 4.I0. kros za moške in ženske v Bruhanji vasi 
- 19.12. športno zabavna prireditev v fakličevem domu s podeli

tvijo pokalov in priznanj 
- organizacija občinskega prvenstva v košarki in malem nogo

metu 
- zimska vadba za moške in ženske - 200 ur 
- delovne akcije: klubski prostori, ureditev okolice igrišča in po

stavitev nadstreška za igralec 
Finančni plan za leto 1998 : Za 

realizaci jo postavl jenih cil jev bo 
društvo potrebovalo okoli 1,000.000 ^ 
SIT. 

4t AKCIJA " VETER V LASEH - S 

ŠPORTOM PROTI DROGI " 
Akcija se bo odvijala v dneh 19. in 26. aprila. V tem času se bodo 

Odvijale dejavnosti: odbojka, košarka, nastopi glasbenih skupin in 
posameznikov, likovno izražanje (risanje s kredami ali barvami na 
prostem), nagovor župana , ravnatelja šole in morda še kaj. Predvi
devamo, da bodo klubski prostori dokončani in njih simbolično 
otvoritev. 

Akci jo na nivoju države vodi Športna unije Slovenije, ki nudi 
tudi vso pomoč organizatorjem na lokalnem nivoju. V Dobrepo-
lju je nosilec akcije SD Dobrepolje, glavni pokrovitelj pa je Občina 
Dobrepolje. 

PRAVILA POSAMEZNIH DEJAVNOSTI AKCIJE 

KATEGORIJE: do 15 let (letnik 1982 in mlajši) 
nad 15 let (letnik 1981 in starejši) 

KOŠARKA 
- ekipo sestavljajo 3 igralci + 1 rezerva 
- ekipe so mešane (vsaj 1 dekle in 1 fant morata igrati ves čas 

tekme) 
- igra se na en koš, dokler ena ekipa ne doseže 21 točk 
- fantje, starejši od 15 let, registrirani pri KZS, nimajo pravice na

stopa 
- trojka se šteje 2 točki, ostali koši eno točko 
- po'doseženi točki ista ekipa nadaljuje igro s strani 
- vsaka ekipa ima dva odmora 
- bonusa ni , vse osebne napake se izvajajo s strani 
- izjema je kazen za namerno, tehnično ali izključujočo napako 

(dodaten prosti met in žoga) 
- 6 osebnih napak se ne kaznuje, od 7. do 10. napake pa se ekipi 

odvzame točka od rezultata 
- po 10. osebni napaki igralec zapusti igrišče 
- če na igrišču ostane samo en igralec ali gre ekipa z rezultatom 

v minus, ekipa izgubi tekmo z 2 : 0 
- časovna omejitev je 20 minut, po tem času se tekma registrira 

z doseženim rezultatom 
- če je neodločeno, sledi žreb 

ODBOJKA 
- ekipo sestavljajo 4 igralci + 2 rezervi 
- ekipe so mešane (2 dekleti in dva fanta) 
- igrišče je za 1 m krajše na obeh straneh mreže 
- višina mreže : do 15 let - 224 cm 

nad 15 let - 243 cm 
- fantje, starejši od 15 let, registrirani pri O Z S , nimajo pravice 

nastop« 
- igra se dva seta, zmaga ekipa, ki v skupnem seštevku osvoji več 

točk 
- pri neodločenem rezultatu se igra podaljša do dosežene pred

nosti dveh točk 

CILJI AKCIJE: 
2. širiti krog stalno aktivnih v športu s poudarkom na vključeva

nju tistih, ki so v športu manj dejavni, 
3. pridobiti čim večje število udeležencev akcije, k i bodo v nave

denih dejavnostih dobili možnost za iskanje in potrjevanje lastne 
osebnosti bolj konstruktivno, kot z vdajanjem drogam, 

4. z medijsko odmevnostjo vplivati na širitev športnega gibanja 
in na zavest o problematiki povezani z drogo tudi pri tistih posa
meznikih in v tistih sredinah, ki ne bodo v direktnem stiku z vse
bino gibanja. 

Za konec tega prispevka lahko le še povabimo vse mlade, da se v 
čim večjem številu udeležijo akcije, starše pa, da jih pri tem pod
prejo in podpirajo tudi v bodoče. 

Pripravil: Alojz Kuplenk 
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Z A H V A L A 

O b boleči i z g u b i naše drage m a m e in stare m a m e 

MARIJE HROVAT 
iz Bruhanje vasi 

se i skreno z a h v a l j u j e m o v s e m s o r o d n i k o m , 
vaščanom in z n a n c e m z a izraženo sožal je , daro

vano cvetje in sveče ter spremstvo na njeni zadnj i 
pot i . Posebno se z a h v a l j u j e m o vaščanom z a 

nesebično p o m o č o b težkih t renutk ih . Iskrena 
z a h v a l a g o s p o d u župniku F r a n c u S k u l j u z a lepo 

oprav l j en pogrebni o b r e d in M o š k e m u p e v s k e m u 
zboru R a f k o F a b i a n i z a ganl j ivo petje. V s e m še 

enkrat i s k r e n a h v a l a . 

V s i njeni 

Z A H V A L A 

O b smrti našega dragega moža , očeta , dedi ja in 
tasta 

ANTONA SKANTLJA 
z Vidma 

se i skreno z a h v a l j u j e m o v s e m , k i ste n a m v 
težkih trenutkih stali ob strani , i z r e k l i sožal je , 
podar i l i cvetje in sveče ter d a r o v a l i z a druge 

n a m e n e . 

P o s e b n a z a h v a l a osebju Z d r a v s t v e n e g a d o m a na 
V i d m u z a več le tno skrb in negovanje ob n jegovi 
težki b o l e z n i , g a s i l c e m , g o s p o d u župniku z a lepo 

o p r a v l j e n p o g r e b n i o b r e d in p e v s k e m u z b o r u 
R a f k o F a b i a n i . 

V s i n jegovi 

Z A H V A L A 

P r e d k r a t k i m nas je v 85. letu zapust i la 
naša draga m a m a in stara m a m a 

TEREZIJA MOHAR 
Cesta 14 

P o d a r i l i ste j i v e l i k o cvet ja , sveč , daroval i za 
cerkev, jo v v e l i k e m številu p o s p r e m i l i k večne
mu počitku, zato se v s e m s o r o d n i k o m in vašča
n o m z a vse skupaj lepo z a h v a l i m o . H v a l a v a m 

z a g l o b o k e izraze sožal ja . H v a l a sosedom z a 
neseb ično p o m o č ter g . župniku z a lepo oprav

l jen o b r e d . 

Ža lu joč i : vsi domači 

MMCAR 
MIKLIČ JOŽE 
PODTABOR 20 Struge 
tel.: 770-034 

d. o. o. 

Opravljamo vsa zemeljska dela z gradbeno 
mehanizacijo! 
Izkopi, odvozi, dovozi in utrditev dvorišč, 
parkirišč in dovoznih poti. 

MMCAR 
MIKLIČ JOŽE 
PODTABOR 20 Struge 
tel.: 770-034 

d. o. o. 

Prodam kvalitetno zemljo primerno za zelenice, 

vrtove in podobno. 

Po ugodni ceni dostavljamo na dom. 



nadaljevanje s str. 23 
• po tretji triadi pa ne bo preverjanje iz 

petih predmetov, kot je sedaj zapisano v za
konu, temveč bo le iz slovenskega jezika, 
matematike in predmeta, ki si ga bo uče
nec sam izbral. Rezultati tega preverjanja 
bodo služili tako kot do sedaj le pri vpisu 
na šole, kjer bo omejitev vpisa; 

• učni načrti morajo biti sestavljeni naj
pozneje tlo 6. novembra 1998; 

• na devetletko bo vezan tudi nov pravil
nik o šolskih okoliših, ki bo verjetno spre
jet v mesecu marcu; 

• kakšno bo ocenjevanje pri nivojskem 
pouku v zadnji Iriadi, pa trenutno še ni po
polnoma jasno (morda bo petnajst ocen iz 
enega predmeta). 

Ravnatelj je seznanil predstavnike star
šev v svetu staršev tudi z. naslednjimi infor-

•
ijami; 
^i. Mira Rozman nadomešča g. Roman 

(lačnik; 
• trinajstega februarja je na naši šoli pre

nehala z delom akademska kiparka gdč. A n -
ja Smajdek zaradi podiplomskega študija. 
Začasno smo na njeno delovno mesto spre
jeli gdč Martino Giuliatti. 

• V letošnjem letu smo planirali udelež
bo na reviji pevskih zborov v Zagorju, ven
dar pa zaradi bolezni zborovodje ta odpade. 

Starši so podal i naslednje p o b u d e i n 
predloge: 

• računalništvo za odrasle naj bi organi
zirali na šolskih računalnikih registrirana in 
usposobljena podjetja; 

• Glede na dejstvo, da je ministrstvo za 
šolstvo zmanjšalo dotacijo financ za brez
plačne prevoze učencev v šolo menijo starši, 
d f l ^ i j bodo brezplačni prevozi učencev do 
ê R/ga razreda; učenci višjih razredov pa 
se vozijo po želji in s plačilom staršev. 
Učenci, ki so oddaljeni več kot 4 k m , ima
jo še naprej brezplačen prevoz; 

• opozorili so še na talno signalizacija v 
Kompoljah; V i d e m - ureditev bankin pri 
odcepu za šolo, razsvetljava odcepa za šolo; 
ureditev pločnikov od šole do Mesojedče-
vih; 

• starši so podali predlog občini za šti
pendiranje študentov, ki študirajo za pokl i 
ce, katere bomo potrebovali na šoli ; 

• na vprašanje, kako je s postavitvijo 
mreže v Strugah, je ravnatelj odgovoril , da 
bomo z deli nadaljevali v začetku marca; 

• v Strugah že prej nasprotovali, vendar 
si niso upali javno povedati; 

• člani Sveta staršev so dali soglasje Sve
tu šole za sprejem Pravilnika o odgovorno
sti delavcev OŠ Dobrepoljc; 

• predlagali so, da Svet šole sprejme znak 
šole v obliki žoge, odprte knjige ki ga je 
narisala gdč. Anja Smajdek; 

Fant Strnad 

Crna kronika 
5. 2. 1998, med 22.55 in 23.20 uro je v 

naselju Lipa na zasebnem dvorišču razgra
jal občan iz okolice V i d m a . Trkal je po vra
tih stanovanjske hiše, da bi rešil spor s svo
jo partnerico. S tem je motil nočni mir in 
počitek stanovalcev. Ker mu na trkanje n i 
so odprl i , kraja pa ni zapustil, je intervini-
rala policija, ki je kršitelja napotila v kraj b i 
vanja, kar je upošteval. Stroški intervencije 
bo poravnal pri sodniku. 

14. 2 1998, med 22.00 in 23.00 uro je zna
ni povratnik kršitev javnega reda in miru v 
gostinskem lokalu Ana bar na V i d m u nad
legoval goste, ki so zaradi njegovega obna
šanja zapuščali lokal. M e d vpitjem in raz
grajanjem je po lokalu premetaval stol ta
ko, da so ušli vsi gostje, nakar je stopil v k u 
hinjo, kjer je vrgel na tla telefonski aparat 
ter grozil lastnici s pretepom. Z vpitjem je 
nadaljeval tudi pred lokalom, ko so prišli 
policisti. Takoj, ko j ih je opazil, je zbežal in 
se skril med hišami, kjer pa je bil izsleden, 
vendar z vpitjem pred policisti ni prenehal, 
zaradi česar se je znašel v prostorih za trez-
njenje. 

24. 2. 1998, ob 21.35 uri se je na regio
nalni cesti v naselju Ponikve zgodila pro
metna nesreča zaradi naglega zmanjševanja 
hitrosti brez vzroka, z zakrit imi zavornimi 
lučmi. D o nesreče je prišlo, ko je voznik 
diane vozil iz smeri Prcdstrug proti Turja
k u . M e d vožnjo je imel odkrito platneno 
streho, ki je bila spuščena po zadnji steni 
in tako zakrivala luči. V naselju Ponikve je 
voznik nenadoma, brez vzroka, ustavil vo
zilo na vozišču, kar ni pravočasno opazila 
voznica golfa, ki je zavirala ter naletela na 
stoječe vozilo. N a obeh vozi l ih je nastala 
m a t e r i a l n a škoda, k i znaša pr ib l ižno 
320.000,00 SIT. V prostoru so poilicisti ugo
tovili, da je imel voznik diane v izdihanem 
zraku 0,56 g/kg promile alkohola, voznica 

pa 0,44 g/kg alkohola. 
1. 3.1998, ob 11. uri se je zgodila promet

na nesreča med naseljema Zdenska vas in 
Hočcvjem zaradi vožnje z neprilagojeno hi 
trostjo po zasneženi cesti. Voznik osebnega 
avtomobila znamke golf je pri vožnji v kla
nec v blagi desni ovinek, zaradi vožnje z ne
prilagojeno hitrostjo, v ovinku zapeljal levo 
na nasprotni pas v trenutku, ko mu je nas
proti pripeljal voznik corse. Prišlo je do čel
nega trčenja, v katerem je potnica v oseb
nem avtomobilu corsa dobila sled poškod
be. N a obeh vozi l ih je nastala materialna 
škoda, k i po n e s t r o k o v n i ocen i znaša 
690.000,00 SIT. 

12. 3. 1998, ob 14.10 uri se je v naselju 
Zdenska vas zgodila prometna nesreča za
radi vožnje preblizu desnemu robu voziš
ča, v katerem je nastala le premoženjska 
škoda. D o nesreče je prišlo, ko je voznik to
vornega avtomobila znamke peugeot boxer 
pri srečavanju z drugim vozi lom zapeljal k 
desnemu robu vozišča, pri tem pa z zad
njim desnim delom vozila oplazil ob cesti 
rastočo hruško. N a vozilu je nastala mate
rialna škoda v višini 100.000,00 SIT. 

19. 3. 1998, ob 22.15 uri se je na lokalni 
cesti od Ceteža proti Tisovcu zgodila pro
metna nesreča z materialno škodo. Nesre
ča se je zgodila, ko je voznik osebnega avto
mobila znamke porsehe 911 carrcra vozil 
po navedeni cesti z neprilagojeno hitrostjo 
in v desnem ovinku zapeljal naravnost pre
ko nasprotnega pasu po nasipu pod cesto, 
nakar se je prevrnil okoli vzdolžne osi in 
pristal sredi njive na kolesih. Voznik je bil 
privezan z varnostnim pasom, ki ga je rešil 
telesnih poškodb, na vozilu pa je nastala ško
da, k i znaša okoli 1.000.000,00 SIT. 

POLICIJSKA POSTAJA GROSUPLJE 

Še ena priča slovenske zgodovine 

Kmalu bo izšel zbornik 
KRIŽEV POT SLOVENSKEGA DOMOBRANSTVA, 

avtorsko delo več avtorjev. 
Knjiga bo imela preko 50 slik, 4 načrte grobišč in morišč slovenskih in hrvaških 

domobrancev in civilistov v Sloveniji, tabele medvojnih in povojnih žrtev slovenskega 
holokavsta. 

Knjiga, ki bi jo morala imeti vsaka slovenska družina. 

Društvo za ureditev zamolčanih grobov odbor Grosuplje 
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P E T E K , 3. april, ob. 20.30 
ameriški kriminalni film groze 
V E M , K A J S T E ZAKRIVILI L A N S K O 
P O L E T J E 
KRATKA VSEBINA: Nekega poletnega petka 
zvečer sta se precej opita fant in dekle po ne
kem žuru šla vozit s hitrim BMW-ejem po uli
cah mesta. Med vožnjo sta do smrti zbila peš
ca in pobegnila. Policija ju ni izsledila in misli
la sta, da je stvar pozabljena. Po enem letu pa 
ju začne zasledovati neznanec in jima začne 
streči po življenju. Zanju se začne največji pe
kel na Zemlji... 

N E D E L J A , 5. april, ob 15. uri in 20.30 
ameriški akcijski film 
P O L J U B ZA L A H K O N O Č 
KRATKA VSEBINA: Srečno poročena podežel
ska gospodinja in učiteljica v osnovni šoli 
(CEENA DAVIŠ) je v resnici amnezična agent
ka, programirana za ubijanje. To začne ugo
tavljati, ko v njihovo hišo vdre morilec in kri
minalec, ki je pobegnil iz zapora in na begu 
ubil nekaj policistov, ona pa brez težav obra
čuna z njim, ne da bi vedela kako to, da ob
vlada borilne veščine. Med rezanjem solate z 
osuplostjo ugotovi, da je izvrstna metalka no
žev, zato hoče na vsak način ugotoviti svojo 
pravo identiteto. Počasi amnezija popušča in 
zave se svojega poklica in naloge, ki jo je mo
rala opraviti pred amnezijo. , 
Zavedati se začne, da je bila kruta tajna agent
ka z zaupno vladno nalogo. Začne se akcija v 
kateri GEENA ubija kot za stavo in vsepovsod 
jo je polno... 

P E T E K , 10. april, ob 20.30 
IZJEMOMA NE BO KINOPREDSTAVE 

ameriška melodrama 
N E D E L J A , 12. april, ob 15. uri in 20.30 
N A G A RESNICA 
KRATKA VSEBINA: To je resnica o HOVVARDU 
STERNU, najpopularnejšemu ameriškemu vo
ditelju TV talk shovvov. Zgodba pripoveduje o 
njegovem uspehu brez dlake na jeziku... 
Film nekoliko spominja na uspešnico poletja 
1997, "Ljudstvo proti Larrvu Flintu. 

P E T E K , 17. april, ob 20.30 
ameriška komedija 
B O L J E N E B O NIKOLI 
KRATKA V S E B I N A : M E L V I N ( jACK 
NICHOLSON) cinični, ošabni, malce trčeni pi
satelj, CAROL (HELEN H U NT) natakarica in 
S I M O N (GREG KINNEAR), homoseksualni 
umetnik, sklenejo nenavadno prijateljstvo. Živ
ljenje trojice se postavi na glavo, ko mora 
SIMON v bolnišnico, svojega dolgodlakega 
psa pa pusti v varstvu MELVINU. Na uboge
ga MELVINA se zgrne še ena tegoba: CAROL, 
edina natakarica, ki ga lahko prenaša, mora 
na bolniško zaradi bolnega sina, tako bo 
MELVIN ostal sam, brez zajtrka in varuška dol
godlakega psa. Življenje za umret... 

N E D E L J A , 19. april, ob 15. uri in ob 20.30 
ameriška kriminalna drama - uspešnica 
H U D I Č E V ODVETNIK 
KRATKA VSEBINA: KEANU REEVES igra mla
dega floridskega odvetnika, ki je izjemno us
pešen. Naj bo njegov klient obtožen še tako 
gnusnega zločina, naj bo še tako očitno, da 
je kriv, mladi odvetnik zna porotnike prepri
čati v nasprotno in zmagati. Ko na ta način 
reši pokvarjenega učitelja, ki je spolno napa
del učenko, učenko pa prikaže kot pokvarjen-
ko, ki bi rada uničila svojega učitelja. Med pro
slavljanjem nove zmage pristopi k njemu hez-

nanec, ki mu ponudi bajno vsoto za njegovo 
branjenje. Pohlepni odvetnik zagrize v vabo in 
zanj se kmalu prične pekel na Zemlji... 

i 

P E T E K , 24. april, ob 20.30 
ameriška nora komedija 
NABRITA D R U Ž A B N I C A 
KRATKA V S E B I N A : LAUREL ( W H O O P Y 
GOLDBERG) je nadarjena finančna analitičar-
ka, ki ima vse lastnosti, da se povzpne na sam 
vrh VVALL STREETA. Ko namesto nje napredu
je prevarantski in neetični sodelavec FRANK 
(TIM DALY), se odloči, da bo z zvijačo razbila 
ustaljene delitve na uspešne moške in na žen
ske, ki jim ostanejo le tajniška dela. Preobleče 
se v dolgolasega belega moškega in si prične 
graditi uspešno kariero. Njena preobrazba je 
tako popolna, da uspešneži trdijo, da so bili 
"njegovi" sošolci, uspešne ženske pa se hva
lijo, da so bile "njegove" ljubice in da i m ^ 7 

"njim" razmerja... 
Nora komedija, v kateri blesti W H O O P Y 
GOLDBERG oziroma ji je vloga pisana na ko
žo. 

N E D E L J A , 26. april, ob 15. uri in ob 20.30 
ameriška znanstveno fantastična komedija 
Š K R A T J E 
KRATKA VSEBINA: Škrati so majhni ljudje, ki 
živijo prav v vsaki hiši in so dobri pa tudi hu
dobni. Pomagajo nam, včasih pa tudi nagaja
jo. Spomnite se, kako včasih iščete kakšno 
stvar po celi hiši, potem pa jo najdete pred 
nosom, tam kamor ste prej že večkrat pogle
dali, pa iskane stvari ni bilo. To je bilo delo 
hišnih škratov... 
Komedija, ki bo navdušila otroke pa tudi odra
sle po vsebinski in tehnični plati, saj je film 
tehnično brezhibno narejen. 

Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje, ki jo zastopa izdajateljski svet. Urednica: Mihaela Steklasa. 
Uredniški odbor: Metka Žnidaršič, Slavka Mustar, Ema Sevšek, Ivan Grandovec, Tina Šuštar, Katja Gregorič. 

Tisk in oblikovanje: Auroragraf d. o. o. Za foto Naš kraj: Tone Steklasa. Glasilo izhaja enkrat mesečno v 
nakladi 1100 izvodov. Glasilo spada med proizvode, za katere se plačuje davek od prometa proizvodov po 

stopnji 5 odstotkov. 


